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Muzeum 
Regionu 
Boskovicka 
si připomíná 
Jaromíra Demka

BOSKOVICE - V úterý 11. května 
bylo znovu otevřeno Muzeum regi-
onu Boskovicka, kde právě probíhá 
výstava významného českého a čes-
koslovenského geografa a geomorfo-
loga Jaromíra Demka.

Rozsahem nevelká výstava připo-
míná nedožité devadesáté narozeniny 
prof. RNDr. Jaromíra Demka, DrSc., 
významného českého a českosloven-
ského geografa a geomorfologa (ge-
omorfologie studuje tvary zemského 
povrchu). Boskovické muzeum zís-
kalo v roce 2018 množství fotografií 
(především diapozitivů) z pozůstalosti 
tohoto významného vědce, který závěr 
života prožil v Rudce u Kunštátu.

Výstava přináší stručné informace 
o životě a díle pana profesora, dopl-
něné o jím pořízené dokumentární 
fotografie. Výběr snímků z Ruska 
(Sibiře), Kanady, USA, Indie, České 
republiky i dalších zemí navíc zachy-
cuje proměny světa v posledním půl-
století. Výstavu zpestřují vzpomínky 
jeho kolegů a studentů.

Výstavu připravilo Muzeum re-
gionu Boskovicka v Boskovicích ve 
spolupráci s Geografickým ústavem 
Přírodovědecké fakulty Masarykovy 
univerzity v Brně a brněnským praco-
vištěm Ústavu geoniky AV ČR, v. v. i.

Výstava je umístěna do arkády 
hlavní budovy Muzea Regionu Bos-
kovicka na ulici Hradní a potrvá do 
27. května 2021. 
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Havárie malého letadla. Více na straně 2.  FOTO HZS JMK

U Kořence havarovalo 
malé letadlo

Josef Pernica – ELEKTRO 

Nám.9.května 2310/15 

680 01 Boskovice 

Tel: 725 720 854 

 

Nabídka zaměstnání na pozice: 
 

1. Montér se zkušenostmi z výstavby energetických zařízení VN a NN 
 
min. vzdělání vyučen, vyhláška 50, §5 

              výhodou ŘP C, T,   

              plný úvazek, mzda od 28 000,- Kč, stravné 

              místo práce okres Blansko 

 

2. Obsluha jeřábu AD 80 V3S 
 
plný úvazek, mzda od  28 000,- Kč, stravné 
 
místo práce okres Blansko 

 

3. Strojník, obsluha rypadla JCB 3CX, JCB pásový 8018  

       plný úvazek, mzda od 28 000,- Kč, stravné 

       místo práce okres Blansko 

Třinec porazil Blansko, které přišlo 
o naději na sportovní udržení F:NL

BLANSKO - O osudu utkání 25. 
kola rozhodl první poločas, když si 
nejprve vstřelil vlastní gól kapitán 
Buchta, poté dorážkou zblízka pro-
sadil Stáňa. Blansko tak po roce strá-
veném ve F:NL opouští druholigové 
vody.

Fotbal Třinec - FK Blansko 2:0, 
21. R. Buchta (vla.), 35. Stáňa.

Blansko přijelo do Třince s cílem 
zamotat domácí do bojů o záchranu. 
Trenéři nováčka udělali oproti po-
slednímu zápasu tři změny v základní 

sestavě, navíc utkání koučoval pouze 
z tribuny trenér Pulpit.

Slezané byli po celé utkání aktiv-
nějším celkem, ale blanenští fotbalis-
té jim ke třem bodům značně pomoh-
li. V 9. minutě po obranném zákroku 
brankáře Chmiela Hýbl nedokázal 
proměnit šanci, když po odehrání 
míče mimo vápno, v podání extři-
neckého brankáře napálil míč kousek 
vedle pravé tyče. 

O dvanáct minut později už se 
domácí radovali. Weber zahrál spor-

ně nařízený přímý kop na přední 
tyč, kde balón hlavou prodloužil do 
vlastní brány kapitán Blanska Radek 
Buchta.

Ještě veseleji bylo v třineckém tá-
boře ve 35. minutě. Hýbl na hranici 
šestnáctky prostrčil míč k Javůrkovi, 
ten z levé strany poslal zajímavý cen-
tr, který Klusák odhlavičkoval pouze 
před Bronislava Stáňu a třinecký zá-
ložník prudkou ranou pod břevno na-
výšil vedení Slezanů na rozdíl dvou 
branek.

Blanenští trenéři o přestávce sáhli 
ke dvěma změnám, na hřiště přišli 
Mach s Keplem, ale ani to hostům 
nepomohlo. 

Tým trenéra Straky si pohlídal 
dvoubrankové vedení. Blansko svým 
výkonem nemohlo pomýšlet na 
úspěch. Jedinou velkou šanci měl v 
nastaveném čase Žák. Útočník s dva-
cítkou na dresu poslal míč z přímého 
kopu k levé tyči, jenže tam byl bran-
kář Adamuška a míč nohou vyrazil 
vedle brány. Text Igor Mainka

Výborný výkon Chmiela nestačil, Blansko 
remizovalo s Vyšehradem

BLANSKO - V předposledním do-
mácím představení v letošním roční-
ku FORTUNA:NÁRODNÍ LIGY za-
vítal na hřiště Blanska poslední Vyše-
hrad. Hosté chtěli přerušit sérii deseti 
porážek v řadě, přičemž dlouho sahali 
dokonce po všech třech bodech. Za-
sloužené vyrovnání přišlo až minutu 
před koncem po trefě Kepla.

Vyšehrad už je jistým sestupujícím 
a s druhou nejvyšší soutěží se po se-
zóně už jistě kvůli finančním problé-
mům rozloučí Blansko. Domácí hned 
v úvodu duelu mohli otevřít skóre, 
když se v rychlé protiakci dostal ke 
střele Vasiljev, ale jeho proletěl ko-
lem vzdálenější tyče. To hosté z první 
šance skóre otevřeli. Po pěti minutách 
se ke střele prodral Dominik Kříž a 
jeho skrytá rána přes obránce rozvlni-
la síť za Chmielem – 0:1.

Domácí mohli srovnat v osmnácté 
minutě, po kombinaci Lhoteckého 
a Žáka přišla nebezpečná rána dru-

hého jmenovaného, nejlepší střelec 
Blanska však Otáhala nepřekonal a 
hostující brankář zapsal důležitý zá-
krok. Vyšehradští navíc o sedm minut 
později zvládli nepřehlednou situaci 
uvnitř vlastního vápna, kdy míč po-
letoval vápnem a nakonec vypálil He-
lebrand, leč vedle.

Do druhé půle udělal trenér Blanska 
Pulpit hned tři střídání, brzy však také 
málem viděl druhý gól celku z hlavní-
ho města, tentokrát však Chmiel proti 
pokusu Drobílka zasahovat nemusel. 
Další důležitý moment celého duelu 
přišel po hodině hry, kdy ve vápně 
fauloval stoper Blanska Aggoun. K 
penaltě se postavil Jan Suchan, ale 
jeho tvrdý pokus k pravé tyči brankář 
Chmiel skvěle vyrazil a udržel naději 
svého celku na bodový zisk.

Vyrovnání mohl obstarat v 65. mi-
nutě Davy, který se dostal k hlavič-
ce, ani on však nepohnul ukazatelem 
skóre. Otáhal držel svůj celek nad vo-

dou a dvě minuty nato vychytal také 
Žáka. Pět minut před koncem měl Žák 
po centru Kopičára na kopačce opět 
vyrovnání, Otáhal ale na čáře předve-
dl fantastický zákrok. Z tlaku nakonec 
domácí vytěžili kýženou branku mi-
nutu před koncem řádné hrací doby, 
kdy se do centru z pravé strany opřel 
Tomáš Kepl a jeho parádní střela za-

plula do branky – 1:1. Blansko na-
konec mohlo slavit dokonce tři body, 
ve druhé minutě nastavení šel sám na 
Otáhala Žák, ale branka mu v duelu 
nebyla přána.

Vyšehrad se s Blanskem rozešel 
smírně 1:1, hosté zůstávají dvě kola 
před koncem na předposledním mís-
tě.  Zdroj www.fkblansko.cz
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Boskovičtí na mezinárodních 
plaveckých závodech v Pardubicích

PARDUBICE, BOSKOVICE 
-� Po� osmi� měsících� se� uskutečni-
ly� ve� dnech� 23.� až� 25.� dubna� 2021�
plavecké� závody� za� účasti� elitních�
reprezentantů�z�ČR,�Maďarska,�Slov-
enska�a�dalších�zemí,�na�Velké�Ceně�
Pardubic.� Závody� se� mohly� konat,�
protože�dostaly�výjimku�Ministerstva�
zdravotnictví�České�republiky.
Na� závody� se� kvalifikovali� tři�

plavci�SVČ�Boskovice,�Anděla�Mül-
lerová,� Jáchym� Ryšávka� a� Ondřej�
Ščudla.� Jáchym� se� bohužel� závodů�
nemohl� zúčastnit� ze� zdravotních�
důvodů.� Anděla� byla� přijatá� na� šest�
disciplín,� 50M,� 50Z,� 200PZ,� 200Z,�

100M,�100Z�a�400PZ.�Na�50Z,�100Z,�
200Z� a� 400PZ� se� probojovala� do�
finále� B,�mezi� šestnáct� žen.� Nejlépe�
se�ji�dařilo�na�400PZ,�v�této�disciplíně�
zvítězila�v�B�finále�a�celkově�obsadila�
osmé�místo.
Ondřej� byl� přijatý� na� 50P,� 100P�

a� 200PZ.� Soutěžil,� jako� nejmladší�
v� kategorii� mužů� Na� 50P� a� 100P�
zaplaval�výborná�osobní�maxima.�
Oběma� gratulujeme� a� přejeme� si,�

aby� se� situace� co� nejdříve� vrátila� do�
normálu� a� mohly� by� se� konat� další�
plavecké� soutěže� za� účasti� ostatních�
plavců�SVČ�Boskovice.�

 Text a foto Jan Horák

Elektrokolo získal 
lapka jednoduše 
z dodávky

BOSKOVICE� -� Na� pohodlné� cyklistické� výle-
ty� se� může� těšit� zatím� neznámý� pachatel.� Ten�
v� Boskovicích� využil� neopatrnosti� pětapadesáti-
letého�muže,�který�na�hotelovém�parkovišti�nechal�
ve�svém�automobilu�odložené�elektrokolo.�
Do� dodávky� značky� Ford� se� v� noci� dostal� jed-

noduše,� když� poničil� okno� dveří� zavazadlového�
prostoru.� Kolo� v� hodnotě� nejméně� třicet� tisíc� tak�
pohodlně�odcizil.

Na léto je zloděj 
připraven

HORNÍ LHOTA�-�Na�letní�sezónu�se�může�těšit�
zatím�neznámý�pachatel.�Ten�se�v�Horní�Lhotě�dos-
tal�na�pozemek�vedle�rekonstruovaného�rodinného�
domku.�Zadním�nezajištěným�vchodem�vstoupil�do�
budovy,� kde� odcizil� přenosné� výčepní� zařízení� se�
dvěma�náhradními�hlavicemi.�Majiteli�tak�způsobil�
škodu�za�více�než�dvacet�tisíc�korun.

 Zpracoval Radim Hruška

U Kořence havarovalo 
malé letadlo

KOŘENEC� -� V� sobotu� 15.� května� krátce� po�
jedenácté� hodině� přijali� hasiči� na� tísňové� lince�
zprávu�o�havárii�malého�letadla�u�Kořence.�Letadlo�
se�podle�volání�mělo�nacházet�uprostřed�pole,�pod-
vozkem�vzhůru�a�uvnitř�měly�být�dvě�osoby.�
„K� místu� události� vyrazila� dobrovolná� jednot-

ka� z� Protivanova� (OLK)� a� profesionální� hasiči� z�
Boskovic�a�Blanska.�V�době�příjezdu�první�jednot-
ky�se�již�pilot�a�spolucestující�nacházeli�mimo�vrak�
letadla.�Hasiči�na�místě�asistovali�letecké�záchran-
né� službě� při� ošetření� jedné� z� osob,� zabezpečili�
letadlo�proti� vzniku�požáru� a�do� speciální�nádoby�
zachytávali� unikající� palivo.� Po� vyšetření� nehody�
pomohli� s� otočením� a� naložením� letadla,“� uvedl�
mluvčí�hasičů�Filip�Venclovský.
K� nehodě�malého� letadla,� které� se� snažilo� nou-

zově�přistát�u�Kořence�zamířili�také�zdravotníci.�V�
době�příletu�leteckých�záchranářů�byli�pilot� i� jeho�
spolucestující�mimo�letadlo,�které�zůstalo�po�nehodě�
převrácené�podvozkem�vzhůru.�Zdravotníci�ošetřili�
staršího�muže,�který�při�havárii�utrpěl�otřes�mozku�
a�lehká�poranění.�Kvůli�mechanismu�zranění�jej�le-
tecká� záchranná� služba� transportovala� k� došetření�
do� traumacentra� FN�v�Bohunicích.�Druhý� pacient�
vyvázl�z�nehody�bez�zranění,�jeho�stav�nevyžadoval�
převoz�do�zdravotnického�zařízení.�� (hrr)

Ústavní soud zabouchl 
Salmům dveře 
k restitucím

REGION� -� Marně� si� u� Ústavního� soudu� (ÚS)�
stěžovaly� dědičky� rodu� Salmů� na� nespravedlnost,�
které�se�vůči�nim�mělo�dopustit�ministerstvo�vnitra�

a�následně�i�soudy.�Ty�totiž�nepovolily�obnovu�procesu�
týkajícího�se�občanství�Huga�Mikuláše�Salma.�A�bez�
toho,� že� by�byl� uznán� za� československého�občana,�
nemohly�být�uplatněny�nároky�na��stamilionové�maj-
etky�zejména�na�Blanensku.�Verdikt�ÚS�by�mohl�být�
poslední�tečkou�za�dvacetiletými�soudními�tahanice-
mi. Zdroj www.novinky.cz

Boskovické běhy se 
uskuteční v náhradním 
termínu začátkem 
července

BOSKOVICE� -� Boskovické� běhy� 2021� se� us-
kuteční� v� náhradním� termínu� v� neděli� 4.� července�
2021�na�Masarykově�náměstí�v�Boskovicích.�� (hrr)

Platnost řidičských 
průkazů už 
automaticky 
neprodlouží

REGION�-�U�řidičských�průkazů,�kterým�od�čer-
vence� skončí� doba� platnosti,� již� nedojde� k� jejímu�
prodloužení�
Na� základě� nařízení� Evropského� parlamentu�

a� Rady� EU� Omnibus� I� a� II� došlo� v� loňském� i� le-
tošním� roce� k� opakovanému� prodloužení� platnosti�
řidičských�průkazů.�Upozorňujeme� řidiče,� že�prod-
loužení�platnosti�řidičských�průkazů�o�10�měsíců�se�
již� nebude� vztahovat� na� řidičské� průkazy,� kterým�
skončí� platnost� po� 1.� 7.� 2021.� Z� toho� důvodu� do-
poručujeme�řidičům,�aby�si�tyto�své�řidičské�průkazy�
přišli�na�Odbor�dopravy�Městského�úřadu�Boskovice�
vyměnit�nejpozději�do�16.�6.�2021.�� (zpr)

Jeskyně mají letos svůj 
„mezinárodní rok“, 
pracovníci připravují 
sezonu a vyhlíží 
uvolnění

REGION� -� V� březnu� třináct� tisíc,� v� dubnu� 55�
tisíc� a� v� květnu� 90� tisíc� zájemců� o� prohlídku.� Ta-
ková� byla� v� minulých� letech� obvyklá� návštěvnost�
14�zpřístupněných�jeskyní�v�České�republice.�Letos�
ale� bohužel� stále� zůstávají� vlivem� pandemie� jejich�
vchody�zavřené.�Smutné�je�to�i�kvůli�tomu,�že�právě�
letošní�rok�je�vyhlášen�Mezinárodním�rokem�jeskyní�
a�krasu�2021�-�International�Year�of�Caves�and�Karst�
(IYCK).�Správa�jeskyní�České�republiky�(SJ�ČR)�do�
něj�vstupuje�s�mottem�„Pečujeme�o�jeskyně,�abyste�
je�mohli�poznávat,�porozumět�jim�a�společně�s�námi�
chránit“.� Při� příležitosti� IYCK� připravuje� SJ� ČR�
výstavy�o�ochraně�krasového�podzemí�ve�vstupních�
budovách�jeskyní�Punkevních�v�Moravském�krasu�a�
Bozkovských�dolomitových�u�Semil.�Postupně�také�
každá�z�jeskyní�získává�pracovní�list,�kde�si�mohou�

školáci� formou� kvízu� ověřit� prohlídkou� získané�
znalosti.�
Ačkoli� jeskyně� zatím�mají� zavřené� brány,� jejich�

pracovníci�je�připravují�na�otevření,�až�do�epidemi-
ologická� situace� dovolí.� Například� v� tradičně� ne-
jnavštěvovanějších�Punkevních�jeskyních�opravují�a�
pravidelně� testují�elektrické� lodě,�které�vozí� turisty�
po� ponorné� řece� Punkvě� ze� dna�Macochy� do� Pus-
tého� žlebu.� Na� letošní� březen� připadlo� výročí� sta�
let�od�prvních�plaveb� s� turisty,�bohužel� se� to�kvůli�
nemožnosti�shromažďování�muselo�obejít�bez�oslav.�
Dříve�se�ročně�po�Punkvě�na�lodích�projelo�na�210�
tisíc�zájemců.�
V� nedalekých� Sloupsko-šošůvských� jeskyních�

bagr� odklízel� škody� po� říjnových� povodních,� kdy�
rozvodněný� Sloupský� potok� zanesl� ponory� do� jes-
kyní�bahnem.�Podzemní�řečiště�potoka�bylo�v�takz-
vaných� Starých� skalách� ucpáno� a� pokud� by� přišla�
další�povodeň,�mohlo�by�napáchat�nepříjemné�ško-
dy.� První� část� odklízecích� prací� se� udělala� v� listo-
padu,� pak� ale� musela� být� přerušena� kvůli� ochraně�
zimujících�netopýrů.�Po�dokončení�úklidu�uvnitř�jes-
kyní� se�pokračuje� s�odstraněním�naplavenin�kolem�
skalního�útvaru�Hřebenáč.�Tam�bagr�kvůli� ochraně�
přírodní�rezervace�nemůže,�je�nutné�použít�klasickou�
lidskou�sílu.�
„I� v� ostatních� jeskyních� se� uklízí� návštěvnické�

trasy,� opravují� zábradlí� i� elektroinstalace,� maluje�
v� provozních� budovách� a� připravuje� vše� na� to,� aby�
až�se�zlepší�epidemiologická�situace�a�vláda�rozvolní�
opatření,�jsme�mohli�přivítat�první�návštěvníky.�Už�se�
na�ně�moc�těšíme,“�říká�ředitel�SJ�ČR�Lubomír�Příbyl.�
Speleologové�z�Chýnovské�jeskyně�se�na�podzim�

podíleli�na�výzkumech�krypty�kláštera�v�Milevsku,�
kde�se�i�díky�jejich�speciálně�upravené�technice�pro�
dané�velmi�úzké�prostory�podařilo�objevit�unikátní�
část� hřebu� z�Pravého,� neboli�Kristova� kříže,� s� vte-
paným�zlatým�křížkem.�
„Uzavření�jeskyní�a�absence�platících�návštěvníků�

už� loni� na� jaře� udělalo� v� rozpočtu� příspěvkové� or-
ganizace� velké� trhliny,� protože� ochranu� a� provoz�
podzemí�je�nutné�zajišťovat�i�při�uzavření.�O�letních�
prázdninách�nás�příjemně�překvapilo,�že�i�přes�mar-
kantní� úbytek� zahraničních� turistů,� zájezdů� i� škol-
ních� výprav� přijelo� takřka� stejně� návštěvníků� jako�
minulé� roky.�Loňská� sezóna�ale�bohužel�předčasně�
skončila�už�na�začátku�října,“�popsal�Přibyl.�
Pro� informace� o� aktuálním� dění� a� přípravách�

otevření� je� dobré� průběžně� sledovat� web� www.
caves.cz� i� sociální� sítě� facebook.com/jeskynecr� a�
instagram.com/jeskynecr.� Vlastní� oficiální� prezen-
tace� na� facebooku� označené� logem�má� i� všech� 14�
zpřístupněných� jeskyní.�O�mezinárodním� roku� jes-
kyní�více�na�www.iyck2021.org.�� Pavel Gejdoš

Na Farmářských trzích 
v Boskovicích je z čeho 
vybírat

BOSKOVICE�-�Ve�čtvrtek�20.�5.�2021�se��konaly�
na� Masarykově� náměstí� Farmářské� trhy� a� na� par-
kovišti�ul.�Bezručova�Městské�trhy.�O�druhé�letošní�
boskovické�Farmářské�trhy�na�Masarykově�náměstí�
byl� mezi� prodejci� velký� zájem� a� je� to� vidět� i� na�
nabídce� zboží.�Až� do� 16.00� hodin� můžete� vybírat�
nejen� zemědělské� výpěstky� a� potravinářské� výrob-
ky,� ale� i� řemeslné� věci.� Společně� s� Farmářskými�
trhy� se�konají� i�městské� trhy�na�parkovišti�na�ulici�
Bezručova.�Zde�je�však�nabídka�prodejců�podstatně�
skromnější.� Další� trhy� se� budou� konat� ve� čtvrtek�
3.�června. Jaroslav Parma

Atleti mají vlastní sportoviště pro hod diskem a kladivem

BLANSKO� -� Blanenský� rodák�
Lukáš� Jalový� se� v� uplynulé� sezóně�
zapojil� do� dění� ve� florbalové� Lives-
port�Superlize,�ve�které�hájil�dres�br-
něnského�Hattricku.

Jak byste zhodnotil konečné 
umístění týmu v sezóně Livesport 
Superligy? 
Umístění�po�základní�části�bylo�pro�

mě,�a�myslím,�že�i�pro�všechny�ostat-
ní,�zklamáním.�Předsezónní�cíle�byly�
jiné� a� nepovedlo� se� je� naplnit� podle�
představ.

Jak bylo pro vás osobně náročné 
se zapojit do týmu v průběhu 
ročníku? 
Vzhledem�k�tomu,�že�jsem�byl�pryč�

pouze�půl�roku,�tak�to�velký�problém�
nebyl.� Většinu� hráčů� jsem� znal.� Po�
herní� stránce� jsem� se� ovšem� necítil�

Lukáš Jalový: Předsezónní cíle se nám 
nepodařilo naplnit

tak� dobře� jako� na� konci� minulého�
ročníku.� Se� svými� výkony� na� hřišti�
jsem�příliš�spokojený�nebyl.

Co vidíte jako největší pozitivum 
sezóny z pohledu Hattricku? 
Těžko�se�mi�nějaká�pozitiva�hleda-

jí.�Nicméně� bych� asi� vyzdvihl� zapo-
jení� několika� mladých� a� šikovných�
hráčů�do�týmu.

Jak odhadujete ambice klubu 
směrem do dalšího ročníku? 
Věřím,� že� třetí� sezóna� v� superlize�

už� bude� úplná� a� Hattrick� bude� hrát�
mnohem� důstojnější� roli� v� rámci�
soutěže.� Doufám,� že� se� povede� opět�
získat�několik�posil�a� tým�bude�ještě�
silnější� a� bude�moci� bojovat� o� vyšší�
příčky.

Zdroj www.blansko.cz
Kryštof Severa

BLANSKO -� Nový� sektor� pro� hod�
diskem� a� kladivem� získali� blanenští�
atleti.� Zázemí� pro� vrhačské� disciplíny�
nově� najdou� u� fotbalového� hřiště� na�
Údolní�ulici.�Vybudování�sportoviště�se�
podařilo� také� díky� dotaci� z� Jihomora-
vského� kraje.�Mladí� atleti� teď�mohou�
navázat� na�odkaz�olympijského�vítěze�
a�rodáka�z�Hořic�Ludvíka�Daňka.
„Vybudování�sektoru�vzešlo�z�poža-

davku� atletického� klubu.� Diskařský�
a� kladivářský� sektor� je� totiž� jednou�
z�podmínek,�aby�se�v�Blansku�mohly�
konat�plnohodnotné�atletické�soutěže�
a� závody,“� vysvětlil� jednatel� Služeb�

Blansko,�které�sportoviště�provozují,�
Zdeněk�Grünwald.
Nový� sektor� blanenští� sportovci�

získali�díky�investici�ve�výši�400�tisíc�
korun.�Celkem�300�tisíc�korun�posky-
tl�jako�dotaci�Jihomoravský�kraj.�
„Máme� radost.� Sektor� pro� hod�

diskem�a�kladivem�se�do�rodiště�Lud-
víka�Daňka�podařilo�vrátit�po�patnácti�
letech,“�vysvětlil�předseda�Atletického�
klubu�Ludvíka�Daňka�Ondřej�Ellinger.�
„Díky�novému�sektoru�máme�možnost�
trénovat� všechny� atletické� disciplíny�
a�také�v�Blansku�pořádat�závody�všech�
věkových�kategorií,“�dodal.

I� když� sportoviště� není� přímou�
součástí� atletického� stadionu,� atlet-
ický� klub,� který� se� po� blanenském�
olympionikovi�pojmenoval,�už�plánu-
je� jeho� další� rozšíření.� „Ještě� v� le-
tošním�roce�bychom�vrhačské�zázemí�
chtěli� doplnit� také� o� sektor� pro� vrh�
koulí� tak,� aby�všechny�vrhačské�dis-
ciplíny�byly�na�jednom�místě�jak�pro�
závody,� tak� pro� komplexní� trénink,“�
plánuje�Ondřej�Ellinger.
„Autorem�myšlenky�byl�člen�naše-

ho�klubu�Jan�Nečas,�bez�jeho�podpory�
a� také� bez� podpory� starosty� Jiřího�
Crhy�by�k�realizaci�projektu�nedošlo.�

Chtěl� bych� jim� oběma�moc� poděko-
vat,“�uvedl�předseda�klubu.
První� zatěžkávací� zkouškou� proš-

la� klec� pro� hod� diskem� a� kladivem�
už� o� tomto� víkendu.� Mladí� sportov-
ci� se� zde� v� sobotu� a� v� neděli� sešli�
na� atletickém� soustředění.� V� plánu�
už� ale� mají� kromě� soustředění� také�
další� akce.� „Závodně� pokřtíme� sek-
tor� v� září� plánovaným� memoriálem�
Karla�Stloukala,�o�prázdninách�si� jej�
pak�vyzkouší�například�také�účastníci�
našich� příměstských� táborů,“� dodal�
předseda�Atletického� klubu� Ludvíka�
Daňka.�� Zdroj www.blansko.cz
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Soukromá 
řádková inzerce je 

ZDARMA 
s výjimkou inzerátů 

realitního charakteru.
Znění inzerátu 

a počet opakování 
posílejte na e-mail 
radim@bbnsro.info.

Kontakt na inzerci:
telefon: 774 408 399

e-mail: j.oldrich@centrum.cz
www.zrcadlo.net

Zrcadlo Blanenska a Boskovicka,� zpravodajský�magazín�okresu�Blansko.�Vydavatel�BBN�s.� r.�o.,�Sokolská�13,�680�01�Boskovice,� IČ:�
277�12�770,�evidenční�číslo�MK�ČR�E�17�259.�Redakce:�Radim�Hruška�(777�967�332,�radim@bbnsro.info).�Inzerce:�774�408�399,�j.ol-
drich@centrum.cz.�Adresa redakce:�Sokolská�13,�680�01�Boskovice,� e-mail:� radim@bbnsro.info.�Tiskne:�VLTAVA�LABE�MEDIA�a.s.�
Tiskárna�Novotisk�Olomouc.�Nevyžádané�materiály�se�nevracejí.�Za�pravdivost�údajů�v�inzerci�odpovídá�autor.�Materiály�označené�jako�PI�
jsou�placenou�inzercí.�Dopisy�čtenářů�nevyjadřují�stanovisko�redakce.�

ŘÁDKOVÁ INZERCE
• Prodám� tři� kuchyňské� židle� -� světlý� masiv,� sedák�
čalouněný.�Cena�2�000,-�Kč.�� Tel.: 731 577 455

• Koupím� tovární�malotraktor� české�nebo� slovenské�výro-
by�Vari/Tera/Agzat,�MT,�TK�atd.�Může�být� i�poškozený.�
Nabídněte�prosím,�děkuji.�� Tel.: 731 487 850

• Prodám�brambory�krmné�3,-�Kč/kg.�� Tel.: 721 015 273

• Prodám� kvalitní� jablka� na� uskladnění� nebo�
pasterizovaný� mošt.� Bližší� informace� na� 
 tel.: 603 945 673

• Z� pozůstalosti� po� letcích,� vojácích,� partyzánech,�
četnících,� vysokých� funkcionářích� apod.� koupím�
vyznamenání,� odznaky,� průkazy,� foto,� písem-
nosti,� části� uniforem� apod.� Stačí� SMS,� zavolám.  
 Tel.: 608 420 808

BOSKOVICE, PRAHA� -�Ministr�
kultury�ČR�přijal�ve�středu�19.�květ-
na�letošního�roku�ředitele�Kulturních�
zařízení� města� Boskovice� Oldřicha�
Kováře�a�v� souvislosti� jeho�odchodu�
do�důchodu�mu�poděkoval�za�práci�v�
kultuře.

Odstupujícímu� řediteli� Kulturních�
zařízení� města� Boskovice� Oldřichu�
Kovářovi� se� tak� dostalo� významné�
pocty.�Ve�středu�19.�května�ho�v�Praze�
přijal�ministr�kultury�České�republiky�
Lubomír�Zaorálek�a�poděkoval�mu�za�
celoživotní�práci�v�oblasti�kultury.
Oldřicha� Kováře� k� ministrovi� do-

provodil� boskovický� místostarosta��
Petr�Malach.�
Lubomíru� Zaorálkovi� připomněl�

projekt�komunitního�centra�s�knihov-
nou,�který�mu�v�Boskovicích�předsta-
vil�v�červenci� loňského�roku�dřívější�
místostarosta�Lukáš�Holík.�
Hlavním�tématem�byla�samozřejmě�

diskuze�o�možnostech�financování�to-
hoto�projektu,�který�čeká�na�stavební�
povolení.�� Jaroslav Parma 

 Foto archiv Petra Malacha

pá 4/6
Boskovice
zámek
1930

Georg Friedrich Händel, Peter Graham, 
Johann Sebastian Bach, Jan Dismas Zelenka

Ensemble 
Berlin Prag

festivalcm.cz

XXVI. ročník festivalu

CONCENTUS MORAVIAE
27/5–24/6 2021

za finanční podpory hlavní mediální partnerve spoluprácimecenáš

hlavní mediální partner

Lubomír Zaorálek poděkoval 
Oldřichu Kovářovi za práci v kultuře
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Boskovický zámek připravil na 
novou sezónu několik novinek

Ve vodovodním výkopu u Lažánek 
objevili malou jeskyni

BOSKOVICE� -� Hrad� a� zámek� v�
Boskovicích�se�v�těchto�dnech�oteví-
rají�veřejnosti.�Areál�hradu�Boskovi-
ce� má� své� brány� otevřeny� od� 11.� 5.�
2021;� prostory� zámku� se� veřejnosti�
otevřou� v� úterý� 1.� 6.� 2021.� Letošní�
návštěvnická� sezóna� nabízí� návštěv-
níkům�mnoho� novinek� a� zážitků� pro�
celou�rodinu.
Areál�hradu�Boskovice�má�své�brá-

ny� otevřené� od� úterý� 11.� 5.� 2021,� v�
ceně� vstupného� je� prohlídka� celého�
areálu� hradu� včetně� hradního� palá-
ce,� pohled� na� cisternu� s� unikátním�
dochovaným�šlapacím�kolem�a�vstup�
do� expozice� mapující� historii� hradu.�
Návštěvníci�se�mohou�osvěžit�v�hrad-
ním�občerstvení.�První,�a�již�tradiční,�
kulturní� akcí� bude�Oživlý� hrad�Bos-
kovice.�Návštěvníci�se�mohou�těšit�na�
poutavý�program�plný�rytířů�a�soubo-
jů�na�koních.�Akce�se�koná�ve�spolu-
práci�s�YMCA�Brno�a�uskuteční�se�ve�
dnech�12.�a�13.�6.�2021.
Zámek� Boskovice� se� poprvé�

otevře� v� úterý� 1.� 6.� 2021� včetně�
komentovaných� prohlídek� zámecké�
expozice.� Prohlídková� trasa� prošla�
v� loňském� roce� velkou� proměnou� a�
nabízí�návštěvníkům�pohled�na�život�
rodiny� Mensdorff-Pouilly.� Ve� spolu-
práci� s�Národním�památkovým�ústa-
vem� se� po� více� jak� ročním� jednání�
podařilo� získat� do� zápůjčky� velkou�
část� rodinné� portrétní� galerie� předků�
majitelů� zámku.� V� rodinném� salo-
nu� tak� konečně� zdobí� stěny� portréty�
významných�představitelů�rodiny.
Nejcennější�portréty�jsou�vystaveny�

v�zámecké�jídelně.�Jedná�se�o�vzácné�
olejomalby�britské�královny�Viktorie�a�

jejího�manžela�prince�Alberta.�Třetím,�
a�pro�rodinu�nejcennějším,�je�podobiz-
na�Emanuela�hraběte�Mensdorff-Pouil-
ly.�Tyto�tři�obrazy�byly�namalovány�na�
zakázku� pro� britský� panovnický� dvůr�
v�Londýně�okolo�roku�1840.�Do�rukou�
rodiny� Mensdorff-Pouilly� se� obrazy�
dostaly� díky� velmi� blízkému� příbu-
zenskému�vztahu.�Manželka�Emanue-
la�Mensdorff-Pouilly�Sofie�byla� tetou�
královny�Viktorie.

Budova� zámku� slaví� v� roce� 2021�
hned� dvě� významná� výročí.� První� je�
30� let� od� restitucí� a�druhé� je�200� let�
od� dokončení� hrubé� stavby� zámku� a�
jeho�zastřešení.�V�rámci� tohoto� jubi-
lea� návštěvníci� v� zámecké� knihovně�
uvidí� originální� plány� zámku,� které�
jsou� návštěvníkům� běžně� nepřístup-
né.
Návštěvníky� nově� přivítáme� v�

rekonstruovaných�prostorách�poklad-

ny.�Původní�vybavení�pokladny�z�mi-
nulého�století�nahradil�nový�nábytek,�
jehož� součástí� je� i� úschovna� zavaza-
del.� Postupná� modernizace� návštěv-
nického�zázemí� tímto�ale�pro� letošní�
rok�nekončí.
Příprava�kulturních�akcí�na�zámku�

je�v�plném�proudu�a�nejbližší�akcí�je�
koncert� v� rámci� hudebního� festivalu�
Concentus�Moraviae�4.�6.�2021.�

 Milan Vaněrka, kastelán

LAŽÁNKY� -�V� neděli� 16.� května�
při� kontrolním� průzkumu� rýhy� pro�
vodovod� nad� Lažánkami� objevili� a�
rozšířili� ve� stěně� rýhy� ústí� doposud�
neznámé� jeskyně.�Před�nedělním�ve-
čerem� vyrazil� na� místo� čtyřčlenný�
speleologický� tým� strážců� přírody�
Agentury� ochrany� přírody� a� krajiny�
ČR� se� speleologickým� vybavením� z�
agenturního� pracoviště� -� ze� Správy�
CHKO�Moravský�kras�v�Blansku.�Cí-
lem�je�základní�průzkum�a�dokumen-
tace� objevené� jeskyně� a� rozhodnutí,�
jak�bude�dál�s�objevem�naloženo.�Po-
kud� totiž� bude� vodovodní� výkop� za-
sypán,� zanikne� také� přístup� do� nové�
jeskyně.
Vyvoleným� průzkumníkem� je� Jir-

ka� Žiak,� dokumentaci� pořizuje� Filip�
Chalupka.� Jirka� změří� celkovou� dél-
ku�jeskyně�na�9,7�m.�Šířka�chodby�se�
pohybuje�okolo�40�cm�a�výška�okolo�
60� cm.� V� konci� se� plazivková� hori-
zontální� a� několikrát� lomená� chodba�
zužuje�až�na�šíři�20�cm�a�průzkum�tak�
dál�není�možný.�Průlez�jeskyně,�která�
doposud�nemá� jméno,�Jirka� ještě�zo-
pakuje� a� pořizuje� kamerovou� doku-
mentaci.
Vítek� Baldík� jeskynní� chodbu� po-

suzuje� jako� tlakový�kanál� a� je� velmi�
spokojen,� když� se� dozví,� že� chodba�
míří� pod� Harbešskou� plošinu� a� je� v�
ní� stále� čerstvý� vzduch.� Ve� skupině�
Suchý�žleb�nyní� jeskyňáři�zváží,�zda�
budou� chtít� otevřít� v� jeskyni� speleo-
logické� výzkumné� pracoviště.� To� by�
pak�museli�Agenturu�žádat�o�povole-
ní.
Podle� upozornění� Honzy� Fleka� z�

jeskyňářské�skupiny�Myotis�byla�ně-

jaká� podobná� jeskyňka� odkryta� při�
výstavbě�silnice�Lažánky�-�Vilémovi-
ce,�ale�nikdo�neprovedl�její�průzkum,�
dokumentaci� a� zaměření� vchodu.�
Ten� byl� pak� v� krátké� době� zasypán,�
nicméně� předtím� ho� prohlížel� spele-
olog�Petr�Zajíček� (ze�Správy� jeskyní�
ČR)�a�ten�mi�sdělil,�že�nelze�říci,�zda�
nyní� jde� o� tutéž� jeskyni.�Ale� patrně�
nejde� o� „znovuobjevení“,� tehdy� od-
krytá�jeskyňka�měla�být�kratší.

Objev�jeskyně,�byť�malé�a�relativně�
krátké,�má�svůj�význam.�V�Lažánec-
kém� žlebu� byly� doposud� evidovány�
pouze�tři�jeskyně�(j.�Veverka�u�Jedov-
nic,�j.�Svážná�studna�a�Lažánecká�j.)�a�
toto�je�ve�žlebu�teprve�čtvrtá�jeskyně.�
Může� být� vodítkem� k� neznámým� a�
předpokládaným� jeskyním� pod� Har-
bešskou� plošinou.� Jejich� existenci�
naznačují� na� plošině� závrty,� z� nichž�
některé� byly� již� zkoumány� a� byly� v�

nich� objeveny�vertikální� jeskyně� čili�
propasti.�Nejhlubší�a�největší�na�plo-
šině�je�jeskyně�Společňák,�jejíž�hori-
zontální�část�zvaná�Hala�je�v�hloubce�
110�m.�Poslední�objev�velkého�dómu�
o�ploše�30�x�30�m�v�jeskyni�Ševčíkův�
závrt�na�Harbešské�plošině�u�Vilémo-
vic�byl�zveřejněn�teprve�před�několi-
ka�dny.�

Zdroj Stráž přírody 
CHKO Moravský kras

Medaile putovala do 
správných rukou

V Galerii města Blanska otevřeli 
hned dvojici nových výstav

BLANSKO -�Galerie�města�Blanska�
od� soboty� 22.� května� otevřela� dvojici�
nových� výstav.�Návštěvníci� se�mohou�
seznámit� s� tvorbou� výtvarnice� Irmy�
Charvátové� a� prohlédnout� si� expozi-
ci� nazvanou� V� Kontextu,� která� díla�
blanenské� umělkyně� zasazuje� do� sou-
vislostí.� Obě� výstavy� budou� zahájeny�
formou�osobního�setkání�s�autory�a�ku-
rátory�ve�středu�2.�června�od�16.30�do�
19.30.�Srdečně�zveme.

Irma Charvátová / Čárování - 22. 
5.� -� 27.� 6.� 2021� -� Irma�Charvátová� je�
blanenská� výtvarná� umělkyně,� gra-
fička,� pedagožka� a� kurátorka.�V� době�
normalizace� se� v� Blansku� podílela� na�
organizování� výstav� umělců� neoficiál-

ní� scény.� Její� grafické�kresby� a�malby�
představují� pečlivý� racionální� řád� a�
jasně� vymezenou� strukturu.� Geomet-
rie,� pokrývající� celou� plochu� formátu,�
vždy� vycházejí� z� konkrétních� tvarů� a�
znaků.�Kromě�její�volné�tvorby�výstava�
prezentuje�také�výběr�z�realizací�grafic-
kého�designu:�loga�lokálních�kulturních�
institucí,� typografické� řešení� brožur,�
katalogů� a� almanachů� Základní� umě-
lecké�školy�Blansko,�kde� léta�pedago-
gicky�působila.�I�v�užité�poloze�tvorby�
Irmy�Charvátové�se�promítá�její�osobní�
zájem�o�řád,�struktury�a�rytmus,�uplat-
ňuje�v�ní�hru�čar�a�černobílých�nebo�ba-
revných�ploch,�která�je�typická�pro�její�
volnou�tvorbu.

Ladislav Daněk, Antonín Juračka, 
Pavel Rudolf, Vladimíra Sedláková / 
V kontextu�-�22.�5.�-�27.�6.�2021�-�Díla�
čtyř�autorů�prezentovaná�v�prostoru�ga-
lerie�Pracovna�jsou�vizuálním�poznám-
kovým� aparátem� k� výstavě� Čárování�
Irmy� Charvátové.� Poskytují� rámec,� k�
němuž� je� možné� tvorby� této� autorky�
vztahovat.� Irmu�Charvátovou� s� těmito�
autory�spojuje�zájem�o�tvorbu�systému�
nebo�naopak�volné�vizuální�hry.�Pravi-
dla,� podle� kterých� se� hraje� a� zkoumá,�
vychází� z� elementárních� prostředků.�
Patří�mezi�ně�tvorba�rastru,�rýsování�a�
vrstvení� čar,� propojování� linií,� dekon-
strukce� významových� znaků� a� jejich�
kódování.�� (hrr)

BOSKOVICE� -�V�posledním� týd-
nu� dubna� zažila� válečná� veteránka�
Marie� Henzlová� z� Boskovic� alespoň�
trochu�radosti.�
Po�štrapácích�s�očkováním�proti�co-

vidu�a�posléze�se�zlomeninou�paže,�se�
konečně� uskutečnilo� předání� loňské�
jubilejní�medaile�MO�ČR.� Za� účasti�
senátorky� Jaromíry� Vítkové,� kpt.� E.�
Kamenského� za� KVV� Jmk,� starosty�
města�J.�Dohnálka�v�síni�boskovické�
radnice�proběhl�slavnostní�akt�předá-
ní� medaile� v� 75.� výročí� osvobození�
naší�vlasti.�
Medaili�převzala�veteránka,�matka�

tří� synů,� která� za� války� ztratila� svou�
maminku�a�dodnes�je�její�osud�nezná-

mý.�V�boji�za�vlast�zemřel�v�koncen-
tráku�i� její� táta�a�bratr�Tomáš.�Sestra�
Anežka� a� její� manžel� se� též� konce�
války�nedočkali.�Marii�zůstal�jen�bra-
tr�Josef.�
Mladá,� dnes� veteránka� přesto� dál�

pomáhala� partyzánům� i� dalším� od-
bojářům�až�do�konce�války.�Čekal� ji�
těžký�a�složitý�život,�který�svým�vy-
sokým� morálním� kreditem� zvládla.�
Dnes� o� ni� s� láskou� pečuje� syn� Petr,�
který� s� ní� žije� v� rodinném� domku�
v� Boskovicích.� Kytice� květů� od� se-
nátorky�a�starosty,�spolu�s�pamětním�
listem� vyjádřili� alespoň� symbolicky,�
úctu�nás�všech�před�jejím�těžkým�ži-
votním�údělem.��� J. Kux

Chovatelské trhy 
ve Vyškově

VYŠKOV� -� Trhy� chovatelů� exo-
tického�ptactva,� králíků,� holubů,� drů-
beže� a� kuřic� různého� stáří� a� barev� se�
odehrají�v�závěru�května�ve�Vyškově.�
Na�místě�bude�dále�k�dispozici�prodej�
chovatelských� potřeb,� různých� druhů�
krmiva,� zahradnických� potřeb� a� vý-
pěstků,� včelařských� produktů� a� jiné�
zboží.�
Trhy� se� budou� konat� v� neděli� 30.�

května� od� 7� do� 10� hodin� v� chova-
telském� areálu� u� vlakového� nádraží�
Vyškov�na�Moravě.�
Bude�fungovat�také�výkup�ptactva�a�

králičích�kožek.�
Tato� chovatelská� akce� je� vhodná� i�

pro�děti�v�doprovodu�rodičů.�Na�výsta-
višti�je�možnost�i�fotit.�Více�informací�
na�telefonu�739�665�050.�� (zpr)
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V Blansku se otevřelo nové 
odběrové centrum s kapacitou až 
tisíc antigenních testů týdně

BLANSKO� -� Nové� odběrové� cent-
rum�pro�ty,�kteří�mají�zájem�o�antigenní�
test�na�COVID-19,�se�od�pátku�14.�květ-
na� otevřelo� v� Blansku.� Centrum,� které�
zřizuje�město�ve�spolupráci�s�Oblastním�
spolkem�Českého�červeného�kříže�Blan-
sko� (ČČK),� funguje� denně� od� pondělí�
do� pátku.� Zdravotníci� v� něm� mohou�
otestovat�každý�den�až�dvě�stě�zájemců.�
Centrum� bude� fungovat� v� prostorách�
města� na� Chelčického� ulici� 56.� Termí-
ny�si�mohou�rezervovat�zájemci�o�testy�
hrazené�zdravotní�pojišťovnou,�přihlásit�
se� ale�nově�mohou� také� samoplátci.�Ti�
zatím�v�Blansku�neměli�možnost�nechat�
se�otestovat.
Antigenní� testy� dosud� prováděli�

zdravotníci� v� odběrovém� centru� v�Ne-
mocnici�Blansko.�Kapacita�ale�nestačí�a�
nemocnice,�která�nabízí�také�PCR�testy�
a� zajišťuje� fungování� velkokapacitního�
očkovacího� centra� ve� sportovní� hale� v�
Údolní�ulici,�nemá�možnost�počty�anti-
genních� testů� dále� navyšovat.� Proto� se�
vedení�nemocnice,�ČČK�a�město�dohod-
li� na� zprovoznění� odběrového� centra� v�
nových�prostorech.�

„S�Oblastním�spolkem�Českého�čer-
veného�kříže�Blansko�spolupracujeme�
už�několik�týdnů�v�souvislosti�s�testo-
váním� našich� zaměstnanců.� Společně�
jsme�se�snažili�najít�cestu,�jak�navýšit�
počty�antigenních�testů,�abychom�po-
kryli� zájem�místních� a� ti� kvůli� testo-
vání� nemuseli� jezdit�mimo�Blansko,”�
vysvětlil� tajemník� blanenského�měst-
ského�úřadu�Josef�Kupčík.�Město�nyní�
vyčlenilo� a� upravilo� volné� prostory�
v� Chelčického� ulici� 56,� v� nichž� dří-
ve� fungovala� prodejna� papírnických�
potřeb.� Český� červený� kříž� zajistil�
připojení� nového� centra� do� přehledu�
odběrových�míst�spravovaného�Minis-
terstvem�zdravotnictví.
„Poptávka� po� antigenech� je� velká.�

Už�nyní�každý�den�testujeme�zaměst-
nance� téměř� v� desítce� firem� a� další�
firmy� se�nám�hlásí.�Víme,� že�nemoc-
nice� vyšší� poptávku� pokrýt� nemůže.�
A�očekáváme,�že�spolu�s�rozvolněním�
mimořádných� opatření� souvisejících�
s�koronavirem�bude�zájem�o�antigen-
ní�testování�narůstat.�Proto�jsme�se�po�
domluvě�s�městem�rozhodli�nabídnout�

tuto� službu� také� široké� veřejnosti,”�
potvrdil�ředitel�ČČK�Blansko�Jiří�Ku-
čera.�
Město� minulý� týden� dokončilo� pří-

pravu�nebytových�prostor�v�ulici�Chel-
čického� 56.� „Dodělávala� se� výmalba�
i� pokládka� nové� podlahy.�Vlastní� tes-
tování� tam�zdravotníci�ČČK�zajistí�od�
pátku�14.�května,”�popsal�Josef�Kupčík.
„Vše� chceme� pokrýt� vlastními� si-

lami,� testování� budou� provádět� naši�
zdravotníci,� administrativu� zajistí� naši�
dlouhodobí�spolupracovníci,�které�jsme�
kvůli�otevření�centra�povolali.�Dál�bude�
zajišťovat� také� testování� ve� firmách�
a�terénní�zdravotní�péči�v�celém�regio-
nu,”�plánuje�Jiří�Kučera.�
Nové�odběrové�místo�bude�fungovat�

v�pondělí,�ve�středu�a�v�pátek�od�10�do�
18�hodin,�v�úterý�a�ve�čtvrtek�od�8�do�
15�hodin.�„Počítáme�s�tím,�že�testová-
ní�budeme�provádět,�dokud�o�ně�bude�
zájem.�Kapacita�odběrů�by�měla�být�až�
dvě� stě� zájemců� denně,”� dodal� ředitel�
blanenského�spolku�ČČK�Blansko.��
Zájemci�se�mohou�k�odběrům�přihlá-

sit� on-line� přes� centrální� systém� spra-

vovaný� Ministerstvem� zdravotnictví�
https://testovani.uzis.cz/Antigen� nebo�
přímo� zde:� https://reservatic.com/cs/
public_services/oblastni-spolek-ceske-
ho-cerveneho-krize-odberove-misto-
-blansko
Systém� automaticky� vyhodnotí,� zda�

má� přihlášený� nárok� na� test� zdarma,�
který�může�každý�pojištěnec�podstoupit�
vždy�jednou�za�tři�dny.�Případně�zda�ža-
datel�spadá�do�některé�ze�skupin,�jimž�
zdravotní� pojišťovny� antigenní� testy�
neproplácí.�Tam�aktuálně�patří�všichni,�
kteří�prodělali�COVID�v�posledních�90�
dnech,� jsou�očkovaní�proti�COVID-19�
a� od� druhé� vakcíny� uplynuly� alespoň�
dva�týdny,�nebo�měli�v�uplynulých�pěti�
dnech�negativní�PCR�test.
I�ti�se�ale�mohou�nově�nechat�v�Blan-

sku� otestovat.� Samoplátci� v� Blansku�
za�odběr�zaplatí�350�Kč.�K�odběru�by�
si� každý�měl� přinést� občanský� průkaz�
či� jiný�doklad,�kterým�zájemce�proká-
že� svou� totožnost.� Ihned� po� odběrech�
a� vyhodnocení� testu� si� každý� odnese�
potvrzení�o�jeho�výsledku.�

 Pavla Komárková, www.blansko.cz
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Dětské skupiny X jesle
REGION� -� Novela� zákona� o� dět-

ských� skupinách� je� v� Poslanecké�
sněmovně� již� od� července� 2020,� ale�
třetí� čtení� stále� neproběhlo.� Dětské�
skupiny� tak� nyní� žijí� ve� velké� nejis-
totě,�co�s�nimi�bude.�A�také�rodiče�žijí�
v�nejistotě,�protože�neví,�kam�budou�
moci� své� děti� umístit.� Ve� sněmovně�
je�podána�velká�řada�pozměňovacích�
návrhů.�Již�od�začátku�celé�projedná-
vání� sleduje� senátorka� Jaromíra�Vít-
ková,�která�v�Senátu�bude�zpravodaj-
kou�v�rámci�Stálé�komise�pro�rozvoj�
venkova.�
„Se�zástupkyněmi�dětských�skupin�

konzultuji� jednotlivé� změny,� které�
mají� velké� dopady� na� aktuální� pro-
voz.� Dlouhodobě� se� také� snažím� o�
ustanovení� Stálé�mezirezortní� skupi-
ny� pro� předškolní� vzdělávání,� která�
by�měla�být�složená�z�MŠMT,�MPSV,�
MF�a�popřípadě�MZ.�Dětské�skupiny�
jsem�vždy�brala�jako�skvělou�alterna-
tivu�pro� rodiče,�kteří�potřebují� sladit�
rodinný� a� profesní� život.� Sama� pre-
feruji,� aby�dítě� do� tří� let� bylo�doma,�
ale�pokud�to�situace�neumožňuje,�dět-
ské� skupiny� jsou� plnohodnotná� zaří-
zení,� která� fungují� a� rodičům� nabízí�

přijatelné� podmínky.� Pokud� některá�
problematická� ustanovení� v� novele�
nezmění�poslanecká� sněmovna,� jsem�
připravena� podat� pozměňovací� ná-
vrhy�v�Senátu,“�sdělila�senátorka�Vít-
ková�na�webináři�kolegyně�senátorka�

Šárky� Jelínkové� a� poslankyně� Pavly�
Golasowské�v�pondělí�3.�května,�kte-
rého�se�aktivně�účastnila.
„Dětské� skupiny� představují� pro�

rodiče� flexibilní� možnost� jak� sladit�
rodinný� a� profesní� život.� Současný�

návrh�novely�obsahuje�několik�úskalí,�
které�jsme�společně�se�zástupkyněmi�
dětských� skupin� probraly.�Přejmeno-
vání� na� jesle� není� takový� problém,�
jako� například� omezení� pro� děti� do�
tří�let�věku�nebo�nastavení�stropu�pří-
spěvku�od�rodičů.�Návrh�novely�pro-
vozovatelé�spíše�vnímají�jako�tlak�na�
to,�aby�dětské�skupiny�byly�instituce,�
ale� právě� flexibilní� nastavení� dává�
rodičům� možnost� si� vybrat.� Dětské�
skupiny� se� aktuálně� mohou� přizpů-
sobit� rodičům,� někde� se� zaměřují� na�
výuku� jazyků,� jinde� vycházejí� vstříc�
pružnou�otevírací�dobou.�Pokud�dět-
ské� skupiny� budou� omezeny� tím,� že�
tam�budou�chodit�děti�maximálně�do�
tří� let� a� není� v� obci�mateřská� škola,�
bude�to�obrovský�problém�pro�samo-
správy,“�sdělila�senátorka�Vítková.
Ministryně�Maláčová�naznačila,�že�

není� jasné,� zda� nevrátí� projednávání�
ve� sněmovně� do� druhého� čtení,� aby�
mohla� být� některá� ustanovení� pro-
diskutována.� Nyní� je� to� ale� pozdě,�
protože�dětské�skupiny�jsou�ve�velké�
nejistotě,�co�s�nimi�bude�a�jak�se�mají�
připravit,�když�neví,�jaký�zákon�bude�
platit.�� Barbora Palánová

Senátorka Vítková: Dobrá zpráva 
pro řidiče, kteří jezdí z Boskovicka 
a ze Svitav do Brna a zpět

REGION� -�Mám�dobrou� zprávu�pro� řidiče,� kteří� jezdí� z�Boskovicka� a� ze�
Svitav�do�Brna�a�zpět.�V�pátek�7.�května�se�uskutečnilo� jednání�k�dokumen-
taci�pro�povolení�stavby�I/43�Bořitov-Svitávka�-�okružní�křižovatka�Sebrani-
ce�(stupeň�DUSP).�Pokud�nenastanou�v�rámci�projednávání�problémy,�stavba�
okružní�křižovatky�bude�zahájena�na�podzim�roku�2022�a�v�roce�2023�by�měla�
být�uvedena�do�provozu.�Jednání�se�mimo�jiné�zúčastnili�zástupci�Policie�ČR,�
kteří�vyjádřili�podporu�s�ohledem�na�nehodovost�na�stávající�křižovatce.�Tento�
kruhový�objezd�bude�součástí�nové�silnice�43.“

 Ing. Jaromíra Vítková, senátorka

Na koupališti Červenka v Boskovicích probíhají přípravné práce pro jeho otevření. Čistí se dna bazénů, povrchy skluzavek a tobogánu, provádí se běžná údržba. Pokud 
se nezmění podmínky ve vládních nařízeních a pokud to počasí dovolí, bude koupaliště Červenka pro návštěvníky otevřeno od soboty 5. června.  Foto Jaroslav Parma

Bourání skleníků na Poříčí již začalo. Stavba 
nového obchodního komplexu má odstarovat v létě

BLANSKO� -� Bourání� skleníků�
a�dalšího�zázemí�v�areálu�na�ulici�Poříčí�
už�začalo.�Dělníci�teď�mají�za�úkol�pro-
stranství�u�výjezdu�z�Blanska�ve�směru�
na� Ráječko� do� tří� měsíců� kompletně�
vyklidit.�Na�místě�bývalého�zahradnic-
tví�na�břehu�Svitavy�má�společnost�M.�
S.� Blanenská� do� léta� 2023� vybudovat�
nové� obchodní� centrum� s� prodejnou�
potravin� a� dalšími� obchody.� Součás-
tí� stavby� budou� také� parkové� úpravy�
v�okolí�nebo�nový�kruhový�objezd.
„V�úterý�11.�května�jsme�předali�sta-

veniště,� od� středy� se� skleníky�bourají.�
Postupovat� budeme� od� středu� města�
směrem� k� budovám� bývalého� zahrad-
nictví.�Samotné�skleníky�bychom�chtěli�
mít�dole�do�konce�května.�Do�tří�měsíců�
chceme�mít�k�výstavbě�připraveno�celé�
území,“�plánuje�Bohumil�Synek,� tech-
nický�ředitel�M.�S.�Invest,�která�vlastní�
společnost�M.�S.�Blanenská.
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července.�Na�bourání�by�pak�měla�ply-
nule� navázat� výstavba� nové� obchodní�
zóny.� Před� vlastní� stavbou� ale� firma�
musí� přeložit� ještě� páteřní� plynovod,�
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centrum�zejména�zlepší�dostupnost�slu-
žeb� pro� veřejnost.�Oceňuji� také� to,� že�
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V boskovické nemocnici obnovili 
možnost návštěv pacientů

BOSKOVICE - Nemocnice Bos-
kovice s.r.o. v souladu s Mimořádným 
opatřením Ministerstva zdravotnictví 
umožní návštěvy hospitalizovaných 
pacientů za následujících podmínek.

Návštěvy jsou povoleny ve středu 
a v neděli v době od 14:00 do 16:00 
hodin. Pacienta smí navštívit pouze 
jedna osoba, přičemž důrazně dopo-
ručujeme zvážit přítomnost nezletilé-
ho návštěvníka. Délka návštěvy je 20 
minut. Návštěvník přichází vybaven 
vlastním respirátorem.

Návštěvník nesmí jevit známky 
akutního respiračního infektu a zá-
roveň se prokáže při vstupu na oddě-
lení buď negativním výsledkem PCR 
nebo antigenního testu ne starším než 
48 hodin, nebo certifikátem o pro-
vedeném očkování s tím, že uplynu-
lo nejméně 14 dnů od podání druhé 
dávky nebo 14 dnů od podání jedné 
dávky v případě jednodávkového 
schématu, nebo potvrzením o tom, 
že prodělal onemocnění COVID-19 v 
méně než 90 dnech.

Návštěvy jsou nadále zakázány na 
odděleních intenzivní péče (MIRP A 
a B) a na interním oddělení B (covid+ 
stanice), mimo zákonné důvody.

Foto Nemocnice Boskovice

Zahájili práce na úpravě komunikace v areálu

Odběrové centrum nemocnice pro provádění vyšetření COVID bylo přestěhováno. Z důvodu rekonstrukce vnitřního dvora nemocnice bylo nutné odběrové místo pře-
sunout do jiných prostor areálu. Nově se nachází vedle budovy ředitelství vpravo od vrátnice, u pěšího chodníku směrem ke Kaufl andu. Cesta je osazena značením. 
Stěhování proběhlo bez problémů a nyní jsou odběry prováděny v těchto prostorách.  Foto Nemocnice Boskovice

BOSKOVICE - Ve dvoře nemoc-
ničního areálu byly zahájeny stavební 
práce na úpravě komunikace spojující 
hospitalizační trakt s budovami mik-
robiologie a patologie. 

Stavební práce budou trvat zhruba 

osm týdnů a uzavřou příjezd do are-
álu levou bránou u stanice záchranné 
služby. 

Bylo nutné vyřešit zejména logisti-
ku zásobování nemocnice zdravotnic-
kým materiálem, léky, potravinami a 

dalšími dodávkami, které bude probí-
hat jižní bránou přes park nemocnice. 

Další komplikací, kterou stavební 
úpravy přinesou, je ztížení parkování 
zaměstnanců nemocnice, kteří nyní 
musí zajíždět mimo areál. 

Pacienti a další příchozí musí po-
čítat s tím, že v blízkosti nemocnice 
jsou naplněny veškeré parkovací ka-
pacity, a proto je nutné počítat i se 
zdržením plynoucím z nutnosti par-
kovat ve vzdálenějších místech. 

Místní akční skupiny a nové 
programovací období

REGION - Místní akční skupina 
(MAS) je nezávislým společenstvím 
občanů, neziskových organizací, 
soukromé podnikatelské sféry a ve-
řejné správy (obcí, svazků obcí a 
institucí veřejného moci), které spo-
lupracuje na rozvoji venkova, země-
dělství a získávání finanční podpory 
z EU a z národních programů, pro 
svůj region. 

Základním cílem MAS je zlepšová-
ní kvality života a životního prostředí 
ve venkovských oblastech.

„Místní akční skupiny jsou od roku 
2004 významnými aktéry podporují-
cími rozvoj našich venkovských ob-
lastí. Nyní působí v České republice 
180 MAS a rozkládají se na 92,7 pro-
centech území. V této době se MAS-
ky připravují intenzivně na nové pro-
gramovací období 2021 – 2027 a je 
potřeba se aktivně postavit za to, aby 
měly možnost rozdělovat potřebné 
finance, které náš venkov potřebuje,“ 
sděluje Vítková a dodává: „kde je to 
opravdu potřeba: drobní podnikatelé 
si mohou pořídit techniku, obce si re-
vitalizují zeleň, vybuduje se komunit-
ní centrum, ve škole se vytvoří odbor-
ná učebna, podpoří se dětská skupina 
a mnoho dalšího.“ 

Aktuálně má možnost místní akč-
ní skupina čerpat dotace ze Společné 
zemědělské politiky, Integrovaného 
regionálního operačního programu, 
Operačního programu zaměstnanost, 
Operačního programu životní pro-
středí, Operačního programu Tech-
nologie a aplikace pro konkurence-
schopnost. 

Nově se nabízí zapojit činnost 
MAS i do Národního plánu obnovy a 
do Modernizačního fondu. 

„V rámci Společné zemědělské 
politiky se počítá s podporou vyčle-
něnou pro MAS pět procent, což je 
vzhledem k celkovému poklesu ob-
jemu prostředků oproti předchozímu 
období málo. Jde zejména o podpo-
ru zemědělství, malých podnikatelů, 
obcí a spolků. Ideální by bylo navý-
šení podpory na osm až deset procent 
Společné zemědělské politiky. Stej-
ně tak je důležité podpořit MASky 
i v dalších operačních programech 
a navýšit alokace, které budou moci 
rozdělovat právě MASky,“ apeluje 
senátorka Jaromíra Vítková.

„S MASkami na svém území jsem 
vždy spolupracovala a jsem neustále 
v kontaktu. Proto dobře vím, že pení-
ze, které rozdělují, jdou na potřebné 
projekty do regionu. MAS Bosko-
vicko PLUS kromě dalších aktivit 
realizuje Místní akční plán v oblasti 
vzdělávání a to je důležitá podpo-

ra pro celý region i s přesahem dál. 
V MASkách pracují lidé, kteří jsou 
zapáleni pro danou věc, a to regio-
nu jenom pomáhá. Proto bych chtěla 
zdůraznit podporu realizace projektů 
právě přes místní akční skupiny. Dů-
ležité je, aby měly MAS větší volnost 
pro vyhlašované výzvy a aby žadatelé 
měli jednoduché podmínky a admini-
strativa byla co nejjednodušší. Dále je 
důležité, aby podpora 95 procent pro 
provoz MAS byla zachována,“ uzaví-
rá Vítková.  Barbora Palánová
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V Blansku se otevřelo nové 
odběrové centrum s kapacitou až 
tisíc antigenních testů týdně

BLANSKO� -� Nové� odběrové� cent-
rum�pro�ty,�kteří�mají�zájem�o�antigenní�
test�na�COVID-19,�se�od�pátku�14.�květ-
na� otevřelo� v� Blansku.� Centrum,� které�
zřizuje�město�ve�spolupráci�s�Oblastním�
spolkem�Českého�červeného�kříže�Blan-
sko� (ČČK),� funguje� denně� od� pondělí�
do� pátku.� Zdravotníci� v� něm� mohou�
otestovat�každý�den�až�dvě�stě�zájemců.�
Centrum� bude� fungovat� v� prostorách�
města� na� Chelčického� ulici� 56.� Termí-
ny�si�mohou�rezervovat�zájemci�o�testy�
hrazené�zdravotní�pojišťovnou,�přihlásit�
se� ale�nově�mohou� také� samoplátci.�Ti�
zatím�v�Blansku�neměli�možnost�nechat�
se�otestovat.
Antigenní� testy� dosud� prováděli�

zdravotníci� v� odběrovém� centru� v�Ne-
mocnici�Blansko.�Kapacita�ale�nestačí�a�
nemocnice,�která�nabízí�také�PCR�testy�
a� zajišťuje� fungování� velkokapacitního�
očkovacího� centra� ve� sportovní� hale� v�
Údolní�ulici,�nemá�možnost�počty�anti-
genních� testů� dále� navyšovat.� Proto� se�
vedení�nemocnice,�ČČK�a�město�dohod-
li� na� zprovoznění� odběrového� centra� v�
nových�prostorech.�

„S�Oblastním�spolkem�Českého�čer-
veného�kříže�Blansko�spolupracujeme�
už�několik�týdnů�v�souvislosti�s�testo-
váním� našich� zaměstnanců.� Společně�
jsme�se�snažili�najít�cestu,�jak�navýšit�
počty�antigenních�testů,�abychom�po-
kryli� zájem�místních� a� ti� kvůli� testo-
vání� nemuseli� jezdit�mimo�Blansko,”�
vysvětlil� tajemník� blanenského�měst-
ského�úřadu�Josef�Kupčík.�Město�nyní�
vyčlenilo� a� upravilo� volné� prostory�
v� Chelčického� ulici� 56,� v� nichž� dří-
ve� fungovala� prodejna� papírnických�
potřeb.� Český� červený� kříž� zajistil�
připojení� nového� centra� do� přehledu�
odběrových�míst�spravovaného�Minis-
terstvem�zdravotnictví.
„Poptávka� po� antigenech� je� velká.�

Už�nyní�každý�den�testujeme�zaměst-
nance� téměř� v� desítce� firem� a� další�
firmy� se�nám�hlásí.�Víme,� že�nemoc-
nice� vyšší� poptávku� pokrýt� nemůže.�
A�očekáváme,�že�spolu�s�rozvolněním�
mimořádných� opatření� souvisejících�
s�koronavirem�bude�zájem�o�antigen-
ní�testování�narůstat.�Proto�jsme�se�po�
domluvě�s�městem�rozhodli�nabídnout�

tuto� službu� také� široké� veřejnosti,”�
potvrdil�ředitel�ČČK�Blansko�Jiří�Ku-
čera.�
Město� minulý� týden� dokončilo� pří-

pravu�nebytových�prostor�v�ulici�Chel-
čického� 56.� „Dodělávala� se� výmalba�
i� pokládka� nové� podlahy.�Vlastní� tes-
tování� tam�zdravotníci�ČČK�zajistí�od�
pátku�14.�května,”�popsal�Josef�Kupčík.
„Vše� chceme� pokrýt� vlastními� si-

lami,� testování� budou� provádět� naši�
zdravotníci,� administrativu� zajistí� naši�
dlouhodobí�spolupracovníci,�které�jsme�
kvůli�otevření�centra�povolali.�Dál�bude�
zajišťovat� také� testování� ve� firmách�
a�terénní�zdravotní�péči�v�celém�regio-
nu,”�plánuje�Jiří�Kučera.�
Nové�odběrové�místo�bude�fungovat�

v�pondělí,�ve�středu�a�v�pátek�od�10�do�
18�hodin,�v�úterý�a�ve�čtvrtek�od�8�do�
15�hodin.�„Počítáme�s�tím,�že�testová-
ní�budeme�provádět,�dokud�o�ně�bude�
zájem.�Kapacita�odběrů�by�měla�být�až�
dvě� stě� zájemců� denně,”� dodal� ředitel�
blanenského�spolku�ČČK�Blansko.��
Zájemci�se�mohou�k�odběrům�přihlá-

sit� on-line� přes� centrální� systém� spra-

vovaný� Ministerstvem� zdravotnictví�
https://testovani.uzis.cz/Antigen� nebo�
přímo� zde:� https://reservatic.com/cs/
public_services/oblastni-spolek-ceske-
ho-cerveneho-krize-odberove-misto-
-blansko
Systém� automaticky� vyhodnotí,� zda�

má� přihlášený� nárok� na� test� zdarma,�
který�může�každý�pojištěnec�podstoupit�
vždy�jednou�za�tři�dny.�Případně�zda�ža-
datel�spadá�do�některé�ze�skupin,�jimž�
zdravotní� pojišťovny� antigenní� testy�
neproplácí.�Tam�aktuálně�patří�všichni,�
kteří�prodělali�COVID�v�posledních�90�
dnech,� jsou�očkovaní�proti�COVID-19�
a� od� druhé� vakcíny� uplynuly� alespoň�
dva�týdny,�nebo�měli�v�uplynulých�pěti�
dnech�negativní�PCR�test.
I�ti�se�ale�mohou�nově�nechat�v�Blan-

sku� otestovat.� Samoplátci� v� Blansku�
za�odběr�zaplatí�350�Kč.�K�odběru�by�
si� každý�měl� přinést� občanský� průkaz�
či� jiný�doklad,�kterým�zájemce�proká-
že� svou� totožnost.� Ihned� po� odběrech�
a� vyhodnocení� testu� si� každý� odnese�
potvrzení�o�jeho�výsledku.�

 Pavla Komárková, www.blansko.cz
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Dětské skupiny X jesle
REGION� -� Novela� zákona� o� dět-

ských� skupinách� je� v� Poslanecké�
sněmovně� již� od� července� 2020,� ale�
třetí� čtení� stále� neproběhlo.� Dětské�
skupiny� tak� nyní� žijí� ve� velké� nejis-
totě,�co�s�nimi�bude.�A�také�rodiče�žijí�
v�nejistotě,�protože�neví,�kam�budou�
moci� své� děti� umístit.� Ve� sněmovně�
je�podána�velká�řada�pozměňovacích�
návrhů.�Již�od�začátku�celé�projedná-
vání� sleduje� senátorka� Jaromíra�Vít-
ková,�která�v�Senátu�bude�zpravodaj-
kou�v�rámci�Stálé�komise�pro�rozvoj�
venkova.�
„Se�zástupkyněmi�dětských�skupin�

konzultuji� jednotlivé� změny,� které�
mají� velké� dopady� na� aktuální� pro-
voz.� Dlouhodobě� se� také� snažím� o�
ustanovení� Stálé�mezirezortní� skupi-
ny� pro� předškolní� vzdělávání,� která�
by�měla�být�složená�z�MŠMT,�MPSV,�
MF�a�popřípadě�MZ.�Dětské�skupiny�
jsem�vždy�brala�jako�skvělou�alterna-
tivu�pro� rodiče,�kteří�potřebují� sladit�
rodinný� a� profesní� život.� Sama� pre-
feruji,� aby�dítě� do� tří� let� bylo�doma,�
ale�pokud�to�situace�neumožňuje,�dět-
ské� skupiny� jsou� plnohodnotná� zaří-
zení,� která� fungují� a� rodičům� nabízí�

přijatelné� podmínky.� Pokud� některá�
problematická� ustanovení� v� novele�
nezmění�poslanecká� sněmovna,� jsem�
připravena� podat� pozměňovací� ná-
vrhy�v�Senátu,“�sdělila�senátorka�Vít-
ková�na�webináři�kolegyně�senátorka�

Šárky� Jelínkové� a� poslankyně� Pavly�
Golasowské�v�pondělí�3.�května,�kte-
rého�se�aktivně�účastnila.
„Dětské� skupiny� představují� pro�

rodiče� flexibilní� možnost� jak� sladit�
rodinný� a� profesní� život.� Současný�

návrh�novely�obsahuje�několik�úskalí,�
které�jsme�společně�se�zástupkyněmi�
dětských� skupin� probraly.�Přejmeno-
vání� na� jesle� není� takový� problém,�
jako� například� omezení� pro� děti� do�
tří�let�věku�nebo�nastavení�stropu�pří-
spěvku�od�rodičů.�Návrh�novely�pro-
vozovatelé�spíše�vnímají�jako�tlak�na�
to,�aby�dětské�skupiny�byly�instituce,�
ale� právě� flexibilní� nastavení� dává�
rodičům� možnost� si� vybrat.� Dětské�
skupiny� se� aktuálně� mohou� přizpů-
sobit� rodičům,� někde� se� zaměřují� na�
výuku� jazyků,� jinde� vycházejí� vstříc�
pružnou�otevírací�dobou.�Pokud�dět-
ské� skupiny� budou� omezeny� tím,� že�
tam�budou�chodit�děti�maximálně�do�
tří� let� a� není� v� obci�mateřská� škola,�
bude�to�obrovský�problém�pro�samo-
správy,“�sdělila�senátorka�Vítková.
Ministryně�Maláčová�naznačila,�že�

není� jasné,� zda� nevrátí� projednávání�
ve� sněmovně� do� druhého� čtení,� aby�
mohla� být� některá� ustanovení� pro-
diskutována.� Nyní� je� to� ale� pozdě,�
protože�dětské�skupiny�jsou�ve�velké�
nejistotě,�co�s�nimi�bude�a�jak�se�mají�
připravit,�když�neví,�jaký�zákon�bude�
platit.�� Barbora Palánová

Senátorka Vítková: Dobrá zpráva 
pro řidiče, kteří jezdí z Boskovicka 
a ze Svitav do Brna a zpět

REGION� -�Mám�dobrou� zprávu�pro� řidiče,� kteří� jezdí� z�Boskovicka� a� ze�
Svitav�do�Brna�a�zpět.�V�pátek�7.�května�se�uskutečnilo� jednání�k�dokumen-
taci�pro�povolení�stavby�I/43�Bořitov-Svitávka�-�okružní�křižovatka�Sebrani-
ce�(stupeň�DUSP).�Pokud�nenastanou�v�rámci�projednávání�problémy,�stavba�
okružní�křižovatky�bude�zahájena�na�podzim�roku�2022�a�v�roce�2023�by�měla�
být�uvedena�do�provozu.�Jednání�se�mimo�jiné�zúčastnili�zástupci�Policie�ČR,�
kteří�vyjádřili�podporu�s�ohledem�na�nehodovost�na�stávající�křižovatce.�Tento�
kruhový�objezd�bude�součástí�nové�silnice�43.“

 Ing. Jaromíra Vítková, senátorka

Na koupališti Červenka v Boskovicích probíhají přípravné práce pro jeho otevření. Čistí se dna bazénů, povrchy skluzavek a tobogánu, provádí se běžná údržba. Pokud 
se nezmění podmínky ve vládních nařízeních a pokud to počasí dovolí, bude koupaliště Červenka pro návštěvníky otevřeno od soboty 5. června.  Foto Jaroslav Parma

Bourání skleníků na Poříčí již začalo. Stavba 
nového obchodního komplexu má odstarovat v létě

BLANSKO� -� Bourání� skleníků�
a�dalšího�zázemí�v�areálu�na�ulici�Poříčí�
už�začalo.�Dělníci�teď�mají�za�úkol�pro-
stranství�u�výjezdu�z�Blanska�ve�směru�
na� Ráječko� do� tří� měsíců� kompletně�
vyklidit.�Na�místě�bývalého�zahradnic-
tví�na�břehu�Svitavy�má�společnost�M.�
S.� Blanenská� do� léta� 2023� vybudovat�
nové� obchodní� centrum� s� prodejnou�
potravin� a� dalšími� obchody.� Součás-
tí� stavby� budou� také� parkové� úpravy�
v�okolí�nebo�nový�kruhový�objezd.
„V�úterý�11.�května�jsme�předali�sta-

veniště,� od� středy� se� skleníky�bourají.�
Postupovat� budeme� od� středu� města�
směrem� k� budovám� bývalého� zahrad-
nictví.�Samotné�skleníky�bychom�chtěli�
mít�dole�do�konce�května.�Do�tří�měsíců�
chceme�mít�k�výstavbě�připraveno�celé�
území,“�plánuje�Bohumil�Synek,� tech-
nický�ředitel�M.�S.�Invest,�která�vlastní�
společnost�M.�S.�Blanenská.
Dělníci� podle� něj� budou� v� lokalitě�

pracovat� denně� od� pondělí� do� soboty.�
V� areálu� už� vypomáhá� také� bourací�
technika,� vznikne� zde� ale� také� drtička�
a�třídírna�materiálů.�Aby�se�snížil�pro-
voz�v�okolí�staveniště,�svoz�bude�pro-
bíhat�až�po�dokončení�všech�bouracích�
prací.
„V� mezičase� čekáme� na� vyřízení�

žádosti� o� stavební� povolení,� která� je�
podaná.� Podané� máme� také� další� dvě�

žádosti�na�speciální�povolení.�Souběž-
ně�totiž�běží�silniční�řízení,�které�bude�
řešit�napojení�a�sjezdy�ze�stávající�ko-
munikace�a�kruhový�objezd,�a�také�vo-
doprávní� řízení,�v�němž� jsou�zahrnuty�
vodovodní� a�kanalizační� sítě� a�úpravy�
břehů,“�popsal�Synek.
Firma�M.�S.�Blanenská�věří,�že�sta-

vební� povolení� se� jí� podaří� vyřídit� do�
července.�Na�bourání�by�pak�měla�ply-
nule� navázat� výstavba� nové� obchodní�
zóny.� Před� vlastní� stavbou� ale� firma�
musí� přeložit� ještě� páteřní� plynovod,�
vedení�elektřiny�i�další�kabeláž.
„Po�letech�projednávání�a�vyřizování�

jsme� konečně�mohli� přejít� k� realizaci.�
S�bouráním�jsme�čekali,�až�budeme�mít�
zpracovanou�žádost�o�stavební�povole-
ní.�Zatím�ale�držíme� termíny,�které� se�
loni�nastavily.�Doufali�jsme�sice,�že�se�
vše� podaří� rychleji,� bohužel� kvůli� co-
vidu� vše� trvá�mnohem� déle,� než� jsme�
čekali.� Největším� zádrhelem� ale� bylo,�
když�jsme�ještě�před�covidem�kvůli�po-
volení�na�revitalizaci�břehu�koryta�Svi-
tavy�museli�až�do�Bruselu,�to�vše�zpoz-
dilo�o�dva�roky,“�vysvětlil�spolumajitel�
M.�S.�Blanenská�Vladimír�Meister.
„Samotný�projekt�obchodního�centra�

zůstává�stejný.�Zájem�prodejců�o�Blan-
sko�je�velký,�už�nyní�máme�zamluveno�
zhruba� 90� procent� prodejních� ploch,�
díky�nimž�by�zákazníci�z�Blanska�měli�

mít� lepší� možnost� výběru� zboží.� Teď�
čekáme� hlavně� na� to,� co� objevíme�
v�průběhu�bourání,�zejména�jaká�bude�
ekologická� zátěž� území,“� odhaduje�
možné�komplikace�Meister.��
Město� s� developerem� podepsalo�

smlouvu�už�v�květnu�2015.�V�ní�se�fir-
ma� zavázala� proměnit� lokalitu� v� nové�
obchodní� centrum.� Postupně� se�M.� S.�
Blanenská� zavázala� k� vyprojektování�
lávky�pro�pěší�vedoucí�přes�řeku�Svita-
vu�na�Sportovní�ostrov�nebo�k�vybudo-
vání�okružní�křižovatky�na�ulici�Poříčí.�
I�díky�tomu�jí�zastupitelé�loni�v�létě�už�
opakovaně� schválili� posun� termínů.�
Stavební�povolení�musí�být�vydané�do�

31.� října� letošního� roku.� Kolaudační�
rozhodnutí� nebo� povolení� o� předčas-
ném�užívání�pak�do�30.�června�2023.
„Jsem�rád,�že�se�po�letech�příprav�na�

místě�bývalých�skleníků�konečně�zača-
lo�něco�dít.�Je�to�velice�sledované�úze-
mí�a�ani�mně�se�nelíbilo,�že�leží�dlouho�
bez� využití.�Věřím,� že� nové� obchodní�
centrum�zejména�zlepší�dostupnost�slu-
žeb� pro� veřejnost.�Oceňuji� také� to,� že�
investor� v� průběhu� demolice� nezatíží�
provoz�postupnou�odvážkou�a�v�době,�
kdy�se�budou�budovat�kruhové�objezdy�
a�stavět�přemostění,�nezatíží�ještě�více�
dopravu�ve�městě,“�doplnil�starosta�Jiří�
Crha.�� Zdroj www.blansko.cz
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Boskovický zámek připravil na 
novou sezónu několik novinek

Ve vodovodním výkopu u Lažánek 
objevili malou jeskyni

BOSKOVICE� -� Hrad� a� zámek� v�
Boskovicích�se�v�těchto�dnech�oteví-
rají�veřejnosti.�Areál�hradu�Boskovi-
ce� má� své� brány� otevřeny� od� 11.� 5.�
2021;� prostory� zámku� se� veřejnosti�
otevřou� v� úterý� 1.� 6.� 2021.� Letošní�
návštěvnická� sezóna� nabízí� návštěv-
níkům�mnoho� novinek� a� zážitků� pro�
celou�rodinu.
Areál�hradu�Boskovice�má�své�brá-

ny� otevřené� od� úterý� 11.� 5.� 2021,� v�
ceně� vstupného� je� prohlídka� celého�
areálu� hradu� včetně� hradního� palá-
ce,� pohled� na� cisternu� s� unikátním�
dochovaným�šlapacím�kolem�a�vstup�
do� expozice� mapující� historii� hradu.�
Návštěvníci�se�mohou�osvěžit�v�hrad-
ním�občerstvení.�První,�a�již�tradiční,�
kulturní� akcí� bude�Oživlý� hrad�Bos-
kovice.�Návštěvníci�se�mohou�těšit�na�
poutavý�program�plný�rytířů�a�soubo-
jů�na�koních.�Akce�se�koná�ve�spolu-
práci�s�YMCA�Brno�a�uskuteční�se�ve�
dnech�12.�a�13.�6.�2021.
Zámek� Boskovice� se� poprvé�

otevře� v� úterý� 1.� 6.� 2021� včetně�
komentovaných� prohlídek� zámecké�
expozice.� Prohlídková� trasa� prošla�
v� loňském� roce� velkou� proměnou� a�
nabízí�návštěvníkům�pohled�na�život�
rodiny� Mensdorff-Pouilly.� Ve� spolu-
práci� s�Národním�památkovým�ústa-
vem� se� po� více� jak� ročním� jednání�
podařilo� získat� do� zápůjčky� velkou�
část� rodinné� portrétní� galerie� předků�
majitelů� zámku.� V� rodinném� salo-
nu� tak� konečně� zdobí� stěny� portréty�
významných�představitelů�rodiny.
Nejcennější�portréty�jsou�vystaveny�

v�zámecké�jídelně.�Jedná�se�o�vzácné�
olejomalby�britské�královny�Viktorie�a�

jejího�manžela�prince�Alberta.�Třetím,�
a�pro�rodinu�nejcennějším,�je�podobiz-
na�Emanuela�hraběte�Mensdorff-Pouil-
ly.�Tyto�tři�obrazy�byly�namalovány�na�
zakázku� pro� britský� panovnický� dvůr�
v�Londýně�okolo�roku�1840.�Do�rukou�
rodiny� Mensdorff-Pouilly� se� obrazy�
dostaly� díky� velmi� blízkému� příbu-
zenskému�vztahu.�Manželka�Emanue-
la�Mensdorff-Pouilly�Sofie�byla� tetou�
královny�Viktorie.

Budova� zámku� slaví� v� roce� 2021�
hned� dvě� významná� výročí.� První� je�
30� let� od� restitucí� a�druhé� je�200� let�
od� dokončení� hrubé� stavby� zámku� a�
jeho�zastřešení.�V�rámci� tohoto� jubi-
lea� návštěvníci� v� zámecké� knihovně�
uvidí� originální� plány� zámku,� které�
jsou� návštěvníkům� běžně� nepřístup-
né.
Návštěvníky� nově� přivítáme� v�

rekonstruovaných�prostorách�poklad-

ny.�Původní�vybavení�pokladny�z�mi-
nulého�století�nahradil�nový�nábytek,�
jehož� součástí� je� i� úschovna� zavaza-
del.� Postupná� modernizace� návštěv-
nického�zázemí� tímto�ale�pro� letošní�
rok�nekončí.
Příprava�kulturních�akcí�na�zámku�

je�v�plném�proudu�a�nejbližší�akcí�je�
koncert� v� rámci� hudebního� festivalu�
Concentus�Moraviae�4.�6.�2021.�

 Milan Vaněrka, kastelán

LAŽÁNKY� -�V� neděli� 16.� května�
při� kontrolním� průzkumu� rýhy� pro�
vodovod� nad� Lažánkami� objevili� a�
rozšířili� ve� stěně� rýhy� ústí� doposud�
neznámé� jeskyně.�Před�nedělním�ve-
čerem� vyrazil� na� místo� čtyřčlenný�
speleologický� tým� strážců� přírody�
Agentury� ochrany� přírody� a� krajiny�
ČR� se� speleologickým� vybavením� z�
agenturního� pracoviště� -� ze� Správy�
CHKO�Moravský�kras�v�Blansku.�Cí-
lem�je�základní�průzkum�a�dokumen-
tace� objevené� jeskyně� a� rozhodnutí,�
jak�bude�dál�s�objevem�naloženo.�Po-
kud� totiž� bude� vodovodní� výkop� za-
sypán,� zanikne� také� přístup� do� nové�
jeskyně.
Vyvoleným� průzkumníkem� je� Jir-

ka� Žiak,� dokumentaci� pořizuje� Filip�
Chalupka.� Jirka� změří� celkovou� dél-
ku�jeskyně�na�9,7�m.�Šířka�chodby�se�
pohybuje�okolo�40�cm�a�výška�okolo�
60� cm.� V� konci� se� plazivková� hori-
zontální� a� několikrát� lomená� chodba�
zužuje�až�na�šíři�20�cm�a�průzkum�tak�
dál�není�možný.�Průlez�jeskyně,�která�
doposud�nemá� jméno,�Jirka� ještě�zo-
pakuje� a� pořizuje� kamerovou� doku-
mentaci.
Vítek� Baldík� jeskynní� chodbu� po-

suzuje� jako� tlakový�kanál� a� je� velmi�
spokojen,� když� se� dozví,� že� chodba�
míří� pod� Harbešskou� plošinu� a� je� v�
ní� stále� čerstvý� vzduch.� Ve� skupině�
Suchý�žleb�nyní� jeskyňáři�zváží,�zda�
budou� chtít� otevřít� v� jeskyni� speleo-
logické� výzkumné� pracoviště.� To� by�
pak�museli�Agenturu�žádat�o�povole-
ní.
Podle� upozornění� Honzy� Fleka� z�

jeskyňářské�skupiny�Myotis�byla�ně-

jaká� podobná� jeskyňka� odkryta� při�
výstavbě�silnice�Lažánky�-�Vilémovi-
ce,�ale�nikdo�neprovedl�její�průzkum,�
dokumentaci� a� zaměření� vchodu.�
Ten� byl� pak� v� krátké� době� zasypán,�
nicméně� předtím� ho� prohlížel� spele-
olog�Petr�Zajíček� (ze�Správy� jeskyní�
ČR)�a�ten�mi�sdělil,�že�nelze�říci,�zda�
nyní� jde� o� tutéž� jeskyni.�Ale� patrně�
nejde� o� „znovuobjevení“,� tehdy� od-
krytá�jeskyňka�měla�být�kratší.

Objev�jeskyně,�byť�malé�a�relativně�
krátké,�má�svůj�význam.�V�Lažánec-
kém� žlebu� byly� doposud� evidovány�
pouze�tři�jeskyně�(j.�Veverka�u�Jedov-
nic,�j.�Svážná�studna�a�Lažánecká�j.)�a�
toto�je�ve�žlebu�teprve�čtvrtá�jeskyně.�
Může� být� vodítkem� k� neznámým� a�
předpokládaným� jeskyním� pod� Har-
bešskou� plošinou.� Jejich� existenci�
naznačují� na� plošině� závrty,� z� nichž�
některé� byly� již� zkoumány� a� byly� v�

nich� objeveny�vertikální� jeskyně� čili�
propasti.�Nejhlubší�a�největší�na�plo-
šině�je�jeskyně�Společňák,�jejíž�hori-
zontální�část�zvaná�Hala�je�v�hloubce�
110�m.�Poslední�objev�velkého�dómu�
o�ploše�30�x�30�m�v�jeskyni�Ševčíkův�
závrt�na�Harbešské�plošině�u�Vilémo-
vic�byl�zveřejněn�teprve�před�několi-
ka�dny.�

Zdroj Stráž přírody 
CHKO Moravský kras

Medaile putovala do 
správných rukou

V Galerii města Blanska otevřeli 
hned dvojici nových výstav

BLANSKO -�Galerie�města�Blanska�
od� soboty� 22.� května� otevřela� dvojici�
nových� výstav.�Návštěvníci� se�mohou�
seznámit� s� tvorbou� výtvarnice� Irmy�
Charvátové� a� prohlédnout� si� expozi-
ci� nazvanou� V� Kontextu,� která� díla�
blanenské� umělkyně� zasazuje� do� sou-
vislostí.� Obě� výstavy� budou� zahájeny�
formou�osobního�setkání�s�autory�a�ku-
rátory�ve�středu�2.�června�od�16.30�do�
19.30.�Srdečně�zveme.

Irma Charvátová / Čárování - 22. 
5.� -� 27.� 6.� 2021� -� Irma�Charvátová� je�
blanenská� výtvarná� umělkyně,� gra-
fička,� pedagožka� a� kurátorka.�V� době�
normalizace� se� v� Blansku� podílela� na�
organizování� výstav� umělců� neoficiál-

ní� scény.� Její� grafické�kresby� a�malby�
představují� pečlivý� racionální� řád� a�
jasně� vymezenou� strukturu.� Geomet-
rie,� pokrývající� celou� plochu� formátu,�
vždy� vycházejí� z� konkrétních� tvarů� a�
znaků.�Kromě�její�volné�tvorby�výstava�
prezentuje�také�výběr�z�realizací�grafic-
kého�designu:�loga�lokálních�kulturních�
institucí,� typografické� řešení� brožur,�
katalogů� a� almanachů� Základní� umě-
lecké�školy�Blansko,�kde� léta�pedago-
gicky�působila.�I�v�užité�poloze�tvorby�
Irmy�Charvátové�se�promítá�její�osobní�
zájem�o�řád,�struktury�a�rytmus,�uplat-
ňuje�v�ní�hru�čar�a�černobílých�nebo�ba-
revných�ploch,�která�je�typická�pro�její�
volnou�tvorbu.

Ladislav Daněk, Antonín Juračka, 
Pavel Rudolf, Vladimíra Sedláková / 
V kontextu�-�22.�5.�-�27.�6.�2021�-�Díla�
čtyř�autorů�prezentovaná�v�prostoru�ga-
lerie�Pracovna�jsou�vizuálním�poznám-
kovým� aparátem� k� výstavě� Čárování�
Irmy� Charvátové.� Poskytují� rámec,� k�
němuž� je� možné� tvorby� této� autorky�
vztahovat.� Irmu�Charvátovou� s� těmito�
autory�spojuje�zájem�o�tvorbu�systému�
nebo�naopak�volné�vizuální�hry.�Pravi-
dla,� podle� kterých� se� hraje� a� zkoumá,�
vychází� z� elementárních� prostředků.�
Patří�mezi�ně�tvorba�rastru,�rýsování�a�
vrstvení� čar,� propojování� linií,� dekon-
strukce� významových� znaků� a� jejich�
kódování.�� (hrr)

BOSKOVICE� -�V�posledním� týd-
nu� dubna� zažila� válečná� veteránka�
Marie� Henzlová� z� Boskovic� alespoň�
trochu�radosti.�
Po�štrapácích�s�očkováním�proti�co-

vidu�a�posléze�se�zlomeninou�paže,�se�
konečně� uskutečnilo� předání� loňské�
jubilejní�medaile�MO�ČR.� Za� účasti�
senátorky� Jaromíry� Vítkové,� kpt.� E.�
Kamenského� za� KVV� Jmk,� starosty�
města�J.�Dohnálka�v�síni�boskovické�
radnice�proběhl�slavnostní�akt�předá-
ní� medaile� v� 75.� výročí� osvobození�
naší�vlasti.�
Medaili�převzala�veteránka,�matka�

tří� synů,� která� za� války� ztratila� svou�
maminku�a�dodnes�je�její�osud�nezná-

mý.�V�boji�za�vlast�zemřel�v�koncen-
tráku�i� její� táta�a�bratr�Tomáš.�Sestra�
Anežka� a� její� manžel� se� též� konce�
války�nedočkali.�Marii�zůstal�jen�bra-
tr�Josef.�
Mladá,� dnes� veteránka� přesto� dál�

pomáhala� partyzánům� i� dalším� od-
bojářům�až�do�konce�války.�Čekal� ji�
těžký�a�složitý�život,�který�svým�vy-
sokým� morálním� kreditem� zvládla.�
Dnes� o� ni� s� láskou� pečuje� syn� Petr,�
který� s� ní� žije� v� rodinném� domku�
v� Boskovicích.� Kytice� květů� od� se-
nátorky�a�starosty,�spolu�s�pamětním�
listem� vyjádřili� alespoň� symbolicky,�
úctu�nás�všech�před�jejím�těžkým�ži-
votním�údělem.��� J. Kux

Chovatelské trhy 
ve Vyškově

VYŠKOV� -� Trhy� chovatelů� exo-
tického�ptactva,� králíků,� holubů,� drů-
beže� a� kuřic� různého� stáří� a� barev� se�
odehrají�v�závěru�května�ve�Vyškově.�
Na�místě�bude�dále�k�dispozici�prodej�
chovatelských� potřeb,� různých� druhů�
krmiva,� zahradnických� potřeb� a� vý-
pěstků,� včelařských� produktů� a� jiné�
zboží.�
Trhy� se� budou� konat� v� neděli� 30.�

května� od� 7� do� 10� hodin� v� chova-
telském� areálu� u� vlakového� nádraží�
Vyškov�na�Moravě.�
Bude�fungovat�také�výkup�ptactva�a�

králičích�kožek.�
Tato� chovatelská� akce� je� vhodná� i�

pro�děti�v�doprovodu�rodičů.�Na�výsta-
višti�je�možnost�i�fotit.�Více�informací�
na�telefonu�739�665�050.�� (zpr)
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Soukromá 
řádková inzerce je 

ZDARMA 
s výjimkou inzerátů 

realitního charakteru.
Znění inzerátu 

a počet opakování 
posílejte na e-mail 
radim@bbnsro.info.

Kontakt na inzerci:
telefon: 774 408 399

e-mail: j.oldrich@centrum.cz
www.zrcadlo.net

Zrcadlo Blanenska a Boskovicka,� zpravodajský�magazín�okresu�Blansko.�Vydavatel�BBN�s.� r.�o.,�Sokolská�13,�680�01�Boskovice,� IČ:�
277�12�770,�evidenční�číslo�MK�ČR�E�17�259.�Redakce:�Radim�Hruška�(777�967�332,�radim@bbnsro.info).�Inzerce:�774�408�399,�j.ol-
drich@centrum.cz.�Adresa redakce:�Sokolská�13,�680�01�Boskovice,� e-mail:� radim@bbnsro.info.�Tiskne:�VLTAVA�LABE�MEDIA�a.s.�
Tiskárna�Novotisk�Olomouc.�Nevyžádané�materiály�se�nevracejí.�Za�pravdivost�údajů�v�inzerci�odpovídá�autor.�Materiály�označené�jako�PI�
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ŘÁDKOVÁ INZERCE
• Prodám� tři� kuchyňské� židle� -� světlý� masiv,� sedák�
čalouněný.�Cena�2�000,-�Kč.�� Tel.: 731 577 455

• Koupím� tovární�malotraktor� české�nebo� slovenské�výro-
by�Vari/Tera/Agzat,�MT,�TK�atd.�Může�být� i�poškozený.�
Nabídněte�prosím,�děkuji.�� Tel.: 731 487 850

• Prodám�brambory�krmné�3,-�Kč/kg.�� Tel.: 721 015 273

• Prodám� kvalitní� jablka� na� uskladnění� nebo�
pasterizovaný� mošt.� Bližší� informace� na� 
 tel.: 603 945 673

• Z� pozůstalosti� po� letcích,� vojácích,� partyzánech,�
četnících,� vysokých� funkcionářích� apod.� koupím�
vyznamenání,� odznaky,� průkazy,� foto,� písem-
nosti,� části� uniforem� apod.� Stačí� SMS,� zavolám.  
 Tel.: 608 420 808

BOSKOVICE, PRAHA� -�Ministr�
kultury�ČR�přijal�ve�středu�19.�květ-
na�letošního�roku�ředitele�Kulturních�
zařízení� města� Boskovice� Oldřicha�
Kováře�a�v� souvislosti� jeho�odchodu�
do�důchodu�mu�poděkoval�za�práci�v�
kultuře.

Odstupujícímu� řediteli� Kulturních�
zařízení� města� Boskovice� Oldřichu�
Kovářovi� se� tak� dostalo� významné�
pocty.�Ve�středu�19.�května�ho�v�Praze�
přijal�ministr�kultury�České�republiky�
Lubomír�Zaorálek�a�poděkoval�mu�za�
celoživotní�práci�v�oblasti�kultury.
Oldřicha� Kováře� k� ministrovi� do-

provodil� boskovický� místostarosta��
Petr�Malach.�
Lubomíru� Zaorálkovi� připomněl�

projekt�komunitního�centra�s�knihov-
nou,�který�mu�v�Boskovicích�předsta-
vil�v�červenci� loňského�roku�dřívější�
místostarosta�Lukáš�Holík.�
Hlavním�tématem�byla�samozřejmě�

diskuze�o�možnostech�financování�to-
hoto�projektu,�který�čeká�na�stavební�
povolení.�� Jaroslav Parma 

 Foto archiv Petra Malacha

pá 4/6
Boskovice
zámek
1930

Georg Friedrich Händel, Peter Graham, 
Johann Sebastian Bach, Jan Dismas Zelenka

Ensemble 
Berlin Prag

festivalcm.cz

XXVI. ročník festivalu

CONCENTUS MORAVIAE
27/5–24/6 2021

za finanční podpory hlavní mediální partnerve spoluprácimecenáš

hlavní mediální partner

Lubomír Zaorálek poděkoval 
Oldřichu Kovářovi za práci v kultuře
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Boskovičtí na mezinárodních 
plaveckých závodech v Pardubicích

PARDUBICE, BOSKOVICE 
-� Po� osmi� měsících� se� uskutečni-
ly� ve� dnech� 23.� až� 25.� dubna� 2021�
plavecké� závody� za� účasti� elitních�
reprezentantů�z�ČR,�Maďarska,�Slov-
enska�a�dalších�zemí,�na�Velké�Ceně�
Pardubic.� Závody� se� mohly� konat,�
protože�dostaly�výjimku�Ministerstva�
zdravotnictví�České�republiky.
Na� závody� se� kvalifikovali� tři�

plavci�SVČ�Boskovice,�Anděla�Mül-
lerová,� Jáchym� Ryšávka� a� Ondřej�
Ščudla.� Jáchym� se� bohužel� závodů�
nemohl� zúčastnit� ze� zdravotních�
důvodů.� Anděla� byla� přijatá� na� šest�
disciplín,� 50M,� 50Z,� 200PZ,� 200Z,�

100M,�100Z�a�400PZ.�Na�50Z,�100Z,�
200Z� a� 400PZ� se� probojovala� do�
finále� B,�mezi� šestnáct� žen.� Nejlépe�
se�ji�dařilo�na�400PZ,�v�této�disciplíně�
zvítězila�v�B�finále�a�celkově�obsadila�
osmé�místo.
Ondřej� byl� přijatý� na� 50P,� 100P�

a� 200PZ.� Soutěžil,� jako� nejmladší�
v� kategorii� mužů� Na� 50P� a� 100P�
zaplaval�výborná�osobní�maxima.�
Oběma� gratulujeme� a� přejeme� si,�

aby� se� situace� co� nejdříve� vrátila� do�
normálu� a� mohly� by� se� konat� další�
plavecké� soutěže� za� účasti� ostatních�
plavců�SVČ�Boskovice.�

 Text a foto Jan Horák

Elektrokolo získal 
lapka jednoduše 
z dodávky

BOSKOVICE� -� Na� pohodlné� cyklistické� výle-
ty� se� může� těšit� zatím� neznámý� pachatel.� Ten�
v� Boskovicích� využil� neopatrnosti� pětapadesáti-
letého�muže,�který�na�hotelovém�parkovišti�nechal�
ve�svém�automobilu�odložené�elektrokolo.�
Do� dodávky� značky� Ford� se� v� noci� dostal� jed-

noduše,� když� poničil� okno� dveří� zavazadlového�
prostoru.� Kolo� v� hodnotě� nejméně� třicet� tisíc� tak�
pohodlně�odcizil.

Na léto je zloděj 
připraven

HORNÍ LHOTA�-�Na�letní�sezónu�se�může�těšit�
zatím�neznámý�pachatel.�Ten�se�v�Horní�Lhotě�dos-
tal�na�pozemek�vedle�rekonstruovaného�rodinného�
domku.�Zadním�nezajištěným�vchodem�vstoupil�do�
budovy,� kde� odcizil� přenosné� výčepní� zařízení� se�
dvěma�náhradními�hlavicemi.�Majiteli�tak�způsobil�
škodu�za�více�než�dvacet�tisíc�korun.

 Zpracoval Radim Hruška

U Kořence havarovalo 
malé letadlo

KOŘENEC� -� V� sobotu� 15.� května� krátce� po�
jedenácté� hodině� přijali� hasiči� na� tísňové� lince�
zprávu�o�havárii�malého�letadla�u�Kořence.�Letadlo�
se�podle�volání�mělo�nacházet�uprostřed�pole,�pod-
vozkem�vzhůru�a�uvnitř�měly�být�dvě�osoby.�
„K� místu� události� vyrazila� dobrovolná� jednot-

ka� z� Protivanova� (OLK)� a� profesionální� hasiči� z�
Boskovic�a�Blanska.�V�době�příjezdu�první�jednot-
ky�se�již�pilot�a�spolucestující�nacházeli�mimo�vrak�
letadla.�Hasiči�na�místě�asistovali�letecké�záchran-
né� službě� při� ošetření� jedné� z� osob,� zabezpečili�
letadlo�proti� vzniku�požáru� a�do� speciální�nádoby�
zachytávali� unikající� palivo.� Po� vyšetření� nehody�
pomohli� s� otočením� a� naložením� letadla,“� uvedl�
mluvčí�hasičů�Filip�Venclovský.
K� nehodě�malého� letadla,� které� se� snažilo� nou-

zově�přistát�u�Kořence�zamířili�také�zdravotníci.�V�
době�příletu�leteckých�záchranářů�byli�pilot� i� jeho�
spolucestující�mimo�letadlo,�které�zůstalo�po�nehodě�
převrácené�podvozkem�vzhůru.�Zdravotníci�ošetřili�
staršího�muže,�který�při�havárii�utrpěl�otřes�mozku�
a�lehká�poranění.�Kvůli�mechanismu�zranění�jej�le-
tecká� záchranná� služba� transportovala� k� došetření�
do� traumacentra� FN�v�Bohunicích.�Druhý� pacient�
vyvázl�z�nehody�bez�zranění,�jeho�stav�nevyžadoval�
převoz�do�zdravotnického�zařízení.�� (hrr)

Ústavní soud zabouchl 
Salmům dveře 
k restitucím

REGION� -� Marně� si� u� Ústavního� soudu� (ÚS)�
stěžovaly� dědičky� rodu� Salmů� na� nespravedlnost,�
které�se�vůči�nim�mělo�dopustit�ministerstvo�vnitra�

a�následně�i�soudy.�Ty�totiž�nepovolily�obnovu�procesu�
týkajícího�se�občanství�Huga�Mikuláše�Salma.�A�bez�
toho,� že� by�byl� uznán� za� československého�občana,�
nemohly�být�uplatněny�nároky�na��stamilionové�maj-
etky�zejména�na�Blanensku.�Verdikt�ÚS�by�mohl�být�
poslední�tečkou�za�dvacetiletými�soudními�tahanice-
mi. Zdroj www.novinky.cz

Boskovické běhy se 
uskuteční v náhradním 
termínu začátkem 
července

BOSKOVICE� -� Boskovické� běhy� 2021� se� us-
kuteční� v� náhradním� termínu� v� neděli� 4.� července�
2021�na�Masarykově�náměstí�v�Boskovicích.�� (hrr)

Platnost řidičských 
průkazů už 
automaticky 
neprodlouží

REGION�-�U�řidičských�průkazů,�kterým�od�čer-
vence� skončí� doba� platnosti,� již� nedojde� k� jejímu�
prodloužení�
Na� základě� nařízení� Evropského� parlamentu�

a� Rady� EU� Omnibus� I� a� II� došlo� v� loňském� i� le-
tošním� roce� k� opakovanému� prodloužení� platnosti�
řidičských�průkazů.�Upozorňujeme� řidiče,� že�prod-
loužení�platnosti�řidičských�průkazů�o�10�měsíců�se�
již� nebude� vztahovat� na� řidičské� průkazy,� kterým�
skončí� platnost� po� 1.� 7.� 2021.� Z� toho� důvodu� do-
poručujeme�řidičům,�aby�si�tyto�své�řidičské�průkazy�
přišli�na�Odbor�dopravy�Městského�úřadu�Boskovice�
vyměnit�nejpozději�do�16.�6.�2021.�� (zpr)

Jeskyně mají letos svůj 
„mezinárodní rok“, 
pracovníci připravují 
sezonu a vyhlíží 
uvolnění

REGION� -� V� březnu� třináct� tisíc,� v� dubnu� 55�
tisíc� a� v� květnu� 90� tisíc� zájemců� o� prohlídku.� Ta-
ková� byla� v� minulých� letech� obvyklá� návštěvnost�
14�zpřístupněných�jeskyní�v�České�republice.�Letos�
ale� bohužel� stále� zůstávají� vlivem� pandemie� jejich�
vchody�zavřené.�Smutné�je�to�i�kvůli�tomu,�že�právě�
letošní�rok�je�vyhlášen�Mezinárodním�rokem�jeskyní�
a�krasu�2021�-�International�Year�of�Caves�and�Karst�
(IYCK).�Správa�jeskyní�České�republiky�(SJ�ČR)�do�
něj�vstupuje�s�mottem�„Pečujeme�o�jeskyně,�abyste�
je�mohli�poznávat,�porozumět�jim�a�společně�s�námi�
chránit“.� Při� příležitosti� IYCK� připravuje� SJ� ČR�
výstavy�o�ochraně�krasového�podzemí�ve�vstupních�
budovách�jeskyní�Punkevních�v�Moravském�krasu�a�
Bozkovských�dolomitových�u�Semil.�Postupně�také�
každá�z�jeskyní�získává�pracovní�list,�kde�si�mohou�

školáci� formou� kvízu� ověřit� prohlídkou� získané�
znalosti.�
Ačkoli� jeskyně� zatím�mají� zavřené� brány,� jejich�

pracovníci�je�připravují�na�otevření,�až�do�epidemi-
ologická� situace� dovolí.� Například� v� tradičně� ne-
jnavštěvovanějších�Punkevních�jeskyních�opravují�a�
pravidelně� testují�elektrické� lodě,�které�vozí� turisty�
po� ponorné� řece� Punkvě� ze� dna�Macochy� do� Pus-
tého� žlebu.� Na� letošní� březen� připadlo� výročí� sta�
let�od�prvních�plaveb� s� turisty,�bohužel� se� to�kvůli�
nemožnosti�shromažďování�muselo�obejít�bez�oslav.�
Dříve�se�ročně�po�Punkvě�na�lodích�projelo�na�210�
tisíc�zájemců.�
V� nedalekých� Sloupsko-šošůvských� jeskyních�

bagr� odklízel� škody� po� říjnových� povodních,� kdy�
rozvodněný� Sloupský� potok� zanesl� ponory� do� jes-
kyní�bahnem.�Podzemní�řečiště�potoka�bylo�v�takz-
vaných� Starých� skalách� ucpáno� a� pokud� by� přišla�
další�povodeň,�mohlo�by�napáchat�nepříjemné�ško-
dy.� První� část� odklízecích� prací� se� udělala� v� listo-
padu,� pak� ale� musela� být� přerušena� kvůli� ochraně�
zimujících�netopýrů.�Po�dokončení�úklidu�uvnitř�jes-
kyní� se�pokračuje� s�odstraněním�naplavenin�kolem�
skalního�útvaru�Hřebenáč.�Tam�bagr�kvůli� ochraně�
přírodní�rezervace�nemůže,�je�nutné�použít�klasickou�
lidskou�sílu.�
„I� v� ostatních� jeskyních� se� uklízí� návštěvnické�

trasy,� opravují� zábradlí� i� elektroinstalace,� maluje�
v� provozních� budovách� a� připravuje� vše� na� to,� aby�
až�se�zlepší�epidemiologická�situace�a�vláda�rozvolní�
opatření,�jsme�mohli�přivítat�první�návštěvníky.�Už�se�
na�ně�moc�těšíme,“�říká�ředitel�SJ�ČR�Lubomír�Příbyl.�
Speleologové�z�Chýnovské�jeskyně�se�na�podzim�

podíleli�na�výzkumech�krypty�kláštera�v�Milevsku,�
kde�se�i�díky�jejich�speciálně�upravené�technice�pro�
dané�velmi�úzké�prostory�podařilo�objevit�unikátní�
část� hřebu� z�Pravého,� neboli�Kristova� kříže,� s� vte-
paným�zlatým�křížkem.�
„Uzavření�jeskyní�a�absence�platících�návštěvníků�

už� loni� na� jaře� udělalo� v� rozpočtu� příspěvkové� or-
ganizace� velké� trhliny,� protože� ochranu� a� provoz�
podzemí�je�nutné�zajišťovat�i�při�uzavření.�O�letních�
prázdninách�nás�příjemně�překvapilo,�že�i�přes�mar-
kantní� úbytek� zahraničních� turistů,� zájezdů� i� škol-
ních� výprav� přijelo� takřka� stejně� návštěvníků� jako�
minulé� roky.�Loňská� sezóna�ale�bohužel�předčasně�
skončila�už�na�začátku�října,“�popsal�Přibyl.�
Pro� informace� o� aktuálním� dění� a� přípravách�

otevření� je� dobré� průběžně� sledovat� web� www.
caves.cz� i� sociální� sítě� facebook.com/jeskynecr� a�
instagram.com/jeskynecr.� Vlastní� oficiální� prezen-
tace� na� facebooku� označené� logem�má� i� všech� 14�
zpřístupněných� jeskyní.�O�mezinárodním� roku� jes-
kyní�více�na�www.iyck2021.org.�� Pavel Gejdoš

Na Farmářských trzích 
v Boskovicích je z čeho 
vybírat

BOSKOVICE�-�Ve�čtvrtek�20.�5.�2021�se��konaly�
na� Masarykově� náměstí� Farmářské� trhy� a� na� par-
kovišti�ul.�Bezručova�Městské�trhy.�O�druhé�letošní�
boskovické�Farmářské�trhy�na�Masarykově�náměstí�
byl� mezi� prodejci� velký� zájem� a� je� to� vidět� i� na�
nabídce� zboží.�Až� do� 16.00� hodin� můžete� vybírat�
nejen� zemědělské� výpěstky� a� potravinářské� výrob-
ky,� ale� i� řemeslné� věci.� Společně� s� Farmářskými�
trhy� se�konají� i�městské� trhy�na�parkovišti�na�ulici�
Bezručova.�Zde�je�však�nabídka�prodejců�podstatně�
skromnější.� Další� trhy� se� budou� konat� ve� čtvrtek�
3.�června. Jaroslav Parma

Atleti mají vlastní sportoviště pro hod diskem a kladivem

BLANSKO� -� Blanenský� rodák�
Lukáš� Jalový� se� v� uplynulé� sezóně�
zapojil� do� dění� ve� florbalové� Lives-
port�Superlize,�ve�které�hájil�dres�br-
něnského�Hattricku.

Jak byste zhodnotil konečné 
umístění týmu v sezóně Livesport 
Superligy? 
Umístění�po�základní�části�bylo�pro�

mě,�a�myslím,�že�i�pro�všechny�ostat-
ní,�zklamáním.�Předsezónní�cíle�byly�
jiné� a� nepovedlo� se� je� naplnit� podle�
představ.

Jak bylo pro vás osobně náročné 
se zapojit do týmu v průběhu 
ročníku? 
Vzhledem�k�tomu,�že�jsem�byl�pryč�

pouze�půl�roku,�tak�to�velký�problém�
nebyl.� Většinu� hráčů� jsem� znal.� Po�
herní� stránce� jsem� se� ovšem� necítil�

Lukáš Jalový: Předsezónní cíle se nám 
nepodařilo naplnit

tak� dobře� jako� na� konci� minulého�
ročníku.� Se� svými� výkony� na� hřišti�
jsem�příliš�spokojený�nebyl.

Co vidíte jako největší pozitivum 
sezóny z pohledu Hattricku? 
Těžko�se�mi�nějaká�pozitiva�hleda-

jí.�Nicméně� bych� asi� vyzdvihl� zapo-
jení� několika� mladých� a� šikovných�
hráčů�do�týmu.

Jak odhadujete ambice klubu 
směrem do dalšího ročníku? 
Věřím,� že� třetí� sezóna� v� superlize�

už� bude� úplná� a� Hattrick� bude� hrát�
mnohem� důstojnější� roli� v� rámci�
soutěže.� Doufám,� že� se� povede� opět�
získat�několik�posil�a� tým�bude�ještě�
silnější� a� bude�moci� bojovat� o� vyšší�
příčky.

Zdroj www.blansko.cz
Kryštof Severa

BLANSKO -� Nový� sektor� pro� hod�
diskem� a� kladivem� získali� blanenští�
atleti.� Zázemí� pro� vrhačské� disciplíny�
nově� najdou� u� fotbalového� hřiště� na�
Údolní�ulici.�Vybudování�sportoviště�se�
podařilo� také� díky� dotaci� z� Jihomora-
vského� kraje.�Mladí� atleti� teď�mohou�
navázat� na�odkaz�olympijského�vítěze�
a�rodáka�z�Hořic�Ludvíka�Daňka.
„Vybudování�sektoru�vzešlo�z�poža-

davku� atletického� klubu.� Diskařský�
a� kladivářský� sektor� je� totiž� jednou�
z�podmínek,�aby�se�v�Blansku�mohly�
konat�plnohodnotné�atletické�soutěže�
a� závody,“� vysvětlil� jednatel� Služeb�

Blansko,�které�sportoviště�provozují,�
Zdeněk�Grünwald.
Nový� sektor� blanenští� sportovci�

získali�díky�investici�ve�výši�400�tisíc�
korun.�Celkem�300�tisíc�korun�posky-
tl�jako�dotaci�Jihomoravský�kraj.�
„Máme� radost.� Sektor� pro� hod�

diskem�a�kladivem�se�do�rodiště�Lud-
víka�Daňka�podařilo�vrátit�po�patnácti�
letech,“�vysvětlil�předseda�Atletického�
klubu�Ludvíka�Daňka�Ondřej�Ellinger.�
„Díky�novému�sektoru�máme�možnost�
trénovat� všechny� atletické� disciplíny�
a�také�v�Blansku�pořádat�závody�všech�
věkových�kategorií,“�dodal.

I� když� sportoviště� není� přímou�
součástí� atletického� stadionu,� atlet-
ický� klub,� který� se� po� blanenském�
olympionikovi�pojmenoval,�už�plánu-
je� jeho� další� rozšíření.� „Ještě� v� le-
tošním�roce�bychom�vrhačské�zázemí�
chtěli� doplnit� také� o� sektor� pro� vrh�
koulí� tak,� aby�všechny�vrhačské�dis-
ciplíny�byly�na�jednom�místě�jak�pro�
závody,� tak� pro� komplexní� trénink,“�
plánuje�Ondřej�Ellinger.
„Autorem�myšlenky�byl�člen�naše-

ho�klubu�Jan�Nečas,�bez�jeho�podpory�
a� také� bez� podpory� starosty� Jiřího�
Crhy�by�k�realizaci�projektu�nedošlo.�

Chtěl� bych� jim� oběma�moc� poděko-
vat,“�uvedl�předseda�klubu.
První� zatěžkávací� zkouškou� proš-

la� klec� pro� hod� diskem� a� kladivem�
už� o� tomto� víkendu.� Mladí� sportov-
ci� se� zde� v� sobotu� a� v� neděli� sešli�
na� atletickém� soustředění.� V� plánu�
už� ale� mají� kromě� soustředění� také�
další� akce.� „Závodně� pokřtíme� sek-
tor� v� září� plánovaným� memoriálem�
Karla�Stloukala,�o�prázdninách�si� jej�
pak�vyzkouší�například�také�účastníci�
našich� příměstských� táborů,“� dodal�
předseda�Atletického� klubu� Ludvíka�
Daňka.�� Zdroj www.blansko.cz
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Muzeum 
Regionu 
Boskovicka 
si připomíná 
Jaromíra Demka

BOSKOVICE - V úterý 11. května 
bylo znovu otevřeno Muzeum regi-
onu Boskovicka, kde právě probíhá 
výstava významného českého a čes-
koslovenského geografa a geomorfo-
loga Jaromíra Demka.

Rozsahem nevelká výstava připo-
míná nedožité devadesáté narozeniny 
prof. RNDr. Jaromíra Demka, DrSc., 
významného českého a českosloven-
ského geografa a geomorfologa (ge-
omorfologie studuje tvary zemského 
povrchu). Boskovické muzeum zís-
kalo v roce 2018 množství fotografií 
(především diapozitivů) z pozůstalosti 
tohoto významného vědce, který závěr 
života prožil v Rudce u Kunštátu.

Výstava přináší stručné informace 
o životě a díle pana profesora, dopl-
něné o jím pořízené dokumentární 
fotografie. Výběr snímků z Ruska 
(Sibiře), Kanady, USA, Indie, České 
republiky i dalších zemí navíc zachy-
cuje proměny světa v posledním půl-
století. Výstavu zpestřují vzpomínky 
jeho kolegů a studentů.

Výstavu připravilo Muzeum re-
gionu Boskovicka v Boskovicích ve 
spolupráci s Geografickým ústavem 
Přírodovědecké fakulty Masarykovy 
univerzity v Brně a brněnským praco-
vištěm Ústavu geoniky AV ČR, v. v. i.

Výstava je umístěna do arkády 
hlavní budovy Muzea Regionu Bos-
kovicka na ulici Hradní a potrvá do 
27. května 2021. 

 Muzeum Regionu Boskovicka
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Havárie malého letadla. Více na straně 2.  FOTO HZS JMK

U Kořence havarovalo 
malé letadlo

Josef Pernica – ELEKTRO 

Nám.9.května 2310/15 

680 01 Boskovice 

Tel: 725 720 854 

 

Nabídka zaměstnání na pozice: 
 

1. Montér se zkušenostmi z výstavby energetických zařízení VN a NN 
 
min. vzdělání vyučen, vyhláška 50, §5 

              výhodou ŘP C, T,   

              plný úvazek, mzda od 28 000,- Kč, stravné 

              místo práce okres Blansko 

 

2. Obsluha jeřábu AD 80 V3S 
 
plný úvazek, mzda od  28 000,- Kč, stravné 
 
místo práce okres Blansko 

 

3. Strojník, obsluha rypadla JCB 3CX, JCB pásový 8018  

       plný úvazek, mzda od 28 000,- Kč, stravné 

       místo práce okres Blansko 

Třinec porazil Blansko, které přišlo 
o naději na sportovní udržení F:NL

BLANSKO - O osudu utkání 25. 
kola rozhodl první poločas, když si 
nejprve vstřelil vlastní gól kapitán 
Buchta, poté dorážkou zblízka pro-
sadil Stáňa. Blansko tak po roce strá-
veném ve F:NL opouští druholigové 
vody.

Fotbal Třinec - FK Blansko 2:0, 
21. R. Buchta (vla.), 35. Stáňa.

Blansko přijelo do Třince s cílem 
zamotat domácí do bojů o záchranu. 
Trenéři nováčka udělali oproti po-
slednímu zápasu tři změny v základní 

sestavě, navíc utkání koučoval pouze 
z tribuny trenér Pulpit.

Slezané byli po celé utkání aktiv-
nějším celkem, ale blanenští fotbalis-
té jim ke třem bodům značně pomoh-
li. V 9. minutě po obranném zákroku 
brankáře Chmiela Hýbl nedokázal 
proměnit šanci, když po odehrání 
míče mimo vápno, v podání extři-
neckého brankáře napálil míč kousek 
vedle pravé tyče. 

O dvanáct minut později už se 
domácí radovali. Weber zahrál spor-

ně nařízený přímý kop na přední 
tyč, kde balón hlavou prodloužil do 
vlastní brány kapitán Blanska Radek 
Buchta.

Ještě veseleji bylo v třineckém tá-
boře ve 35. minutě. Hýbl na hranici 
šestnáctky prostrčil míč k Javůrkovi, 
ten z levé strany poslal zajímavý cen-
tr, který Klusák odhlavičkoval pouze 
před Bronislava Stáňu a třinecký zá-
ložník prudkou ranou pod břevno na-
výšil vedení Slezanů na rozdíl dvou 
branek.

Blanenští trenéři o přestávce sáhli 
ke dvěma změnám, na hřiště přišli 
Mach s Keplem, ale ani to hostům 
nepomohlo. 

Tým trenéra Straky si pohlídal 
dvoubrankové vedení. Blansko svým 
výkonem nemohlo pomýšlet na 
úspěch. Jedinou velkou šanci měl v 
nastaveném čase Žák. Útočník s dva-
cítkou na dresu poslal míč z přímého 
kopu k levé tyči, jenže tam byl bran-
kář Adamuška a míč nohou vyrazil 
vedle brány. Text Igor Mainka

Výborný výkon Chmiela nestačil, Blansko 
remizovalo s Vyšehradem

BLANSKO - V předposledním do-
mácím představení v letošním roční-
ku FORTUNA:NÁRODNÍ LIGY za-
vítal na hřiště Blanska poslední Vyše-
hrad. Hosté chtěli přerušit sérii deseti 
porážek v řadě, přičemž dlouho sahali 
dokonce po všech třech bodech. Za-
sloužené vyrovnání přišlo až minutu 
před koncem po trefě Kepla.

Vyšehrad už je jistým sestupujícím 
a s druhou nejvyšší soutěží se po se-
zóně už jistě kvůli finančním problé-
mům rozloučí Blansko. Domácí hned 
v úvodu duelu mohli otevřít skóre, 
když se v rychlé protiakci dostal ke 
střele Vasiljev, ale jeho proletěl ko-
lem vzdálenější tyče. To hosté z první 
šance skóre otevřeli. Po pěti minutách 
se ke střele prodral Dominik Kříž a 
jeho skrytá rána přes obránce rozvlni-
la síť za Chmielem – 0:1.

Domácí mohli srovnat v osmnácté 
minutě, po kombinaci Lhoteckého 
a Žáka přišla nebezpečná rána dru-

hého jmenovaného, nejlepší střelec 
Blanska však Otáhala nepřekonal a 
hostující brankář zapsal důležitý zá-
krok. Vyšehradští navíc o sedm minut 
později zvládli nepřehlednou situaci 
uvnitř vlastního vápna, kdy míč po-
letoval vápnem a nakonec vypálil He-
lebrand, leč vedle.

Do druhé půle udělal trenér Blanska 
Pulpit hned tři střídání, brzy však také 
málem viděl druhý gól celku z hlavní-
ho města, tentokrát však Chmiel proti 
pokusu Drobílka zasahovat nemusel. 
Další důležitý moment celého duelu 
přišel po hodině hry, kdy ve vápně 
fauloval stoper Blanska Aggoun. K 
penaltě se postavil Jan Suchan, ale 
jeho tvrdý pokus k pravé tyči brankář 
Chmiel skvěle vyrazil a udržel naději 
svého celku na bodový zisk.

Vyrovnání mohl obstarat v 65. mi-
nutě Davy, který se dostal k hlavič-
ce, ani on však nepohnul ukazatelem 
skóre. Otáhal držel svůj celek nad vo-

dou a dvě minuty nato vychytal také 
Žáka. Pět minut před koncem měl Žák 
po centru Kopičára na kopačce opět 
vyrovnání, Otáhal ale na čáře předve-
dl fantastický zákrok. Z tlaku nakonec 
domácí vytěžili kýženou branku mi-
nutu před koncem řádné hrací doby, 
kdy se do centru z pravé strany opřel 
Tomáš Kepl a jeho parádní střela za-

plula do branky – 1:1. Blansko na-
konec mohlo slavit dokonce tři body, 
ve druhé minutě nastavení šel sám na 
Otáhala Žák, ale branka mu v duelu 
nebyla přána.

Vyšehrad se s Blanskem rozešel 
smírně 1:1, hosté zůstávají dvě kola 
před koncem na předposledním mís-
tě.  Zdroj www.fkblansko.cz


